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Rada Miejska w Krobi 
ProtokóB nr LXVIII/2023 

 
LXVIII Sesja w dniu 15 grudnia 2023 r. 
Obrady rozpocz�to 15 grudnia 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:12. 
W posiedzeniu wzi�Bo udziaB 15 radnych. 
Sesji przewodniczyB Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda.                                                 
 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na  LXVIII sesji Rady Miejskiej w Krobi. Witam 
Pana Burmistrz wraz z pracownikami. Witam dyrektorów i kierowników jednostek oraz 
Przewodniczącego Gminnej Rady Seniorów Pana Alojzego Pawlaczyka. Witam 
oczywi\cie Państwa Radnych oraz wszystkie osoby, które zdecydowaBy si� dzisiaj \ledzić 
nasze obrady. Dzisiaj wa}na sesja, bo bud}etowa. 
Obecni: 
1. Lech Bem 
2. Mariusz Duda 
3. Jerzy GaB�zewski 
4. SBawomir Gembiak 
5. Maciej Jakubczak 
6. Grzegorz Jesiak 
7. Patrycja KapaBa 
8. Jan MikoBajczak 
9. Roman Olejniczak 
10. Izabela PazoBa 
11. Krzysztof Perdon 
12. Genowefa SkrobaBa 
13. Renata Szulc 
14. Marian Toporowicz 
15. Leszek WBodarczyk 
Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                
1.   Aukasz Kubiak - Burmistrz Krobi    
2.   MichaB Listwoń – Z-ca Burmistrza 
3.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                   
3.   Zaproszeni go\cie.                    
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecno\ci radnych. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyj�cie protokoBu z LXVII sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 
w okresie mi�dzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z dziaBalno\ci Burmistrza Krobi w okresie mi�dzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej 
w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia 
na lata 2023 – 2031. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud}etowej Gminy Krobia na 
rok 2023. 
8.Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zarządzenia wyborów SoBtysów i Rad SoBeckich. 
9.Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przyj�cia planu pracy Rady Miejskiej w 
Krobi na 2023 rok. 
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10.Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2024 rok. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie dopBat do taryfowej grupy odbiorców usBug w 
zakresie zbiorowego odprowadzania \cieków.  
12. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyra}enia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.  
13. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyra}enia zgody na zbycie cz�\ci 
nieruchomo\ci gruntowej poBo}onej w CioBkowie w trybie bezprzetargowym.  
14. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla dziaBki numer 256/2 poBo}onej w Pudliszkach i 
dziaBki numer 246 poBo}onej w Kuczynie. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w spawie okre\lenia szczegóBowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkBadania na raty spBaty nale}no\ci 
pieni�}nych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Krobia lub jej 
jednostkom podlegBym, stanowiących pomoc publiczną - pomoc de minimis w 
sektorze rolnym  oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wydatków, które nie wygasają z upBywem roku 
bud}etowego 2023, okre\lenia terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych 
wydatków. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Krobia na lata 2024 – 2031. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie bud}etu Gminy  Krobia na rok 2024. 
19. Wolne gBosy i wnioski. 
20. Zakończenie.  
Czy kto\ z Państwa chciaBby wprowadzić jakie\ zmiany do proponowanego porządku obrad. 
Prosz� bardzo. Prosz� Pan Burmistrz. 
 
Aukasz Kubiak Burmistrz Krobi : 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Zgodnie z ustaleniami podczas 
ostatniego posiedzenia komisji wspólnych Rady Miejskiej w Krobi wnosz� do Rady o 
uzupeBnienie porządku obrad dzisiejszej sesji o projekt uchwaBy w sprawie apelu dotyczącego 
zmiany uchwaBy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 39/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 
roku w sprawie wprowadzenia na obszarze Województwa Wielkopolskiego ograniczeń lub 
zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których nast�puje spalanie paliw. Dzi�kuj� 
bardzo Panie Przewodniczący. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu. Czy kto\ z Państwa jeszcze ma jakie\ propozycje zmiany 
porządku? Nie widz�. W związku z tym zamykam mo}liwo\ć zmian w porządku. Szanowni 
Państwo proponowana uchwaBa przez Pana Burmistrza proponuj�, }eby znalazBa si� w 
punkcie 19 porządku obrad. Punkt 20 automatycznie to b�dą wolne gBosy i wnioski. I punkt 
21 zakończenie. Czeka nas gBosowanie. Pierwsze  przegBosowanie to gBosowanie 
wprowadzenia podpunktem 19 wBa\nie projektu uchwaBy w sprawie rozpatrzenia projektu 
dotyczącego Apelu, dotyczącego zmiany uchwaBy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
numer 39/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 roku wprowadzenia na obszarze Województwa 
Wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 
nast�puje spalanie paliw. 
GBosowano w sprawie: uzupeBnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwaBy w 
sprawie Apelu dotyczącego zmiany UchwaBy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 
XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa 
wielkopolskiego, ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 
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nast�puje spalanie paliw .  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
GBosowano w sprawie: przyj�cia porządku obrad po zmianach.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
Zanim rozpoczniemy  kolejny punkt chciaBem potwierdzić, }e w dzisiejszej sesji uczestniczy 
15 radnych, w związku z tym sesja jest wBadna podejmować uchwaBy. 
 
3. Przyjęcie protokoBu z LXVII sesji. 
Szanowni Państwo protokóB byB dost�pny w biurze Rady, mo}na byBo si� zapoznać z jego 
tre\cią. Czy kto\ z Państwa chciaBby wprowadzić jakie\ zmiany do zapisów tam 
znajdujących si�. Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano w sprawie: 
przyj�cia protokoBu z LXVII sesji.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej 
Jakubczak, Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, 
Izabela PazoBa, Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian 
Toporowicz, Leszek WBodarczyk 
 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Mieli\cie Państwo wcze\niej na swoich tabletach sprawozdanie Przewodniczącego.                  
Czy kto\ z Państwa ma pytania do tre\ci w nim zawartych? Nie widz�.                                      
Informacja stanowi zaBącznik nr 1 do protokoBu.    
 
5. Sprawozdanie z dziaBalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
I podobnie jak  w przypadku Przewodniczącego, tak}e Państwo mieli okazj� wcze\niej 
zapoznać si� z tre\cią tego sprawozdania. Czy kto\ z Państwa Radnych ma pytania 
dotyczące tre\ci tam zawartych? Nie widz�. Sprawozdanie stanowi zaBącznik nr 2 do 
protokoBu.    
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
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Dzień dobry Państwu. Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Projekt 
uchwaBy dotyczy zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia obowiązującej                  
w latach 2023-2031 w zakresie zmiany zaBącznika nr 1 i nr 2 oraz obja\nień przyj�tych 
warto\ci. Zgodnie ze zmianami w bud}ecie Gminy Krobia, które są przedmiotem równie} 
obrad dzisiejszej sesji, w związku z autopoprawką na rok 2024 w zakresie projektu zmian w 
uchwale bud}etowej, jak równie} zmian w Wieloletniej Prognozie finansowej, która b�dzie 
obowiązywaBa od przyszBego roku dokonujemy nast�pujących zmian. W zaBączniku nr 1 
aktualizujemy kwot� planu dochodów i wydatków roku 2023 oraz na rok 2024, natomiast w 
zakresie przedsi�wzi�ć dokonujemy zmiany przedsi�wzi�cia :  Organizacja zaj�ć 
edukacyjnych i festynu ekologicznego dla mieszkańców gminy Krobia, wprowadzamy nowe 
przedsi�wzi�cie z limitem na rok 2024 w kwocie 8.000 zB. Dodajemy przedsi�wzi�cie na lata 
2024 pod nazwą : Opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie termomodernizacja 
dwóch budynków SzkoBy Podstawowej w Nieparcie w zakresie poprawy efektywno\ci 
energetycznej. To zadanie zast�puje zadanie, które pierwotnie byBo wpisane, jako poprawa 
efektywno\ci energetycznej budynku SzkoBy Podstawowej w Nieparcie. Chodzi o ustalenie 
zgodno\ci pomi�dzy uchwaBą bud}etową, a Wieloletnią Prognozą Finansową. Dodajemy 
równie} przedsi�wzi�cie z limitem na lata 2023-2024 pod nazwą: Modernizacja dróg 
gminnych w miejscowo\ciach Bukownica, ChwaBkowo, Domachowo, Potarzyca, Rogowo 
SuBkowice, WymysBowo, |ychlewo w zakresie poprawy bezpieczeństwa uczestników ruchu. 
To zadanie dotyczy projektu realizowanego z udziaBem \rodków zewn�trznych, \rodków z 
Programu Inwestycji Strategicznych, które cz�\ciowo jest realizowane i pBatno\ć nast�puje w 
roku 2023, a cz�\ciowo w roku 2024. W zakresie dochodów dokonujemy zmniejszenia o                 
3.566.762,34 zB w zakresie i dochodów bie}ących i dochodów majątkowych. Wydatki 
zmniejszamy Bącznie o kwot� 2.024.382,25 zB, w wyniku czego, wynik bud}etu w roku 2023 
ulega zmianie, zwi�ksza si� deficyt o kwot� ponad 1.540.000 zB. Deficyt ten b�dzie pokryty 
wolnymi \rodkami, co ma swoje odzwierciedlenie w przepBywach finansowych w zaBączniku 
nr 1. Z kolei je\li chodzi o rok 2024 w związku z proponowaną Państwu autopoprawką deficyt 
bud}etowy ulega zmniejszeniu w kwocie 1.600.000 zB. Równie} w zakresie {ródeB pokrycia 
tego deficytu i potrzeb kredytowych i spBat po}yczek, kredytów w roku 2031. Zmianie ulega 
kwota dBugu.  Zmianie ulegają tak}e dane uzupeBniające dotyczące dochodów i wydatków, w 
tym kwota dochodu z tytuBu dotacji, pozostaBych odchodów bie}ących, czy kwota na 
wynagrodzenia i pochodne. Prosz� Państwa w drugim zdaniu uzasadnienia, oczywi\cie 
chodzi o zmiany w bud}ecie na dzień 15 grudnia 2023 roku, a nie 25 wrze\nia 2023 roku. 
Bardzo dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie projektu uchwaBy. Otwieram dyskusj�. 
ChciaBbym poinformować, }e w \rod� 13 grudnia odbyBo si� posiedzenie wspólne Komisji 
Rady Miejskiej w Krobi podczas, którego posiedzenia Komisja Bud}etu wydaBa opini� 
pozytywną na temat projektu uchwaBy. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? 
Nie widz�. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/558/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: zmiany UchwaBy Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 19 grudnia 
2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy budżetowej Gminy Krobia 
na rok 2023. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Dzi�kuj� bardzo. Projekt uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud}etowej na rok 2023 
dotyczy zmian w dochodach i wydatkach. Prosz� Państwa je\li chodzi o dochody w dziale 
700 dokonujemy zwi�kszenia z tytuBu wy}szych dochodów ze sprzeda}y mienia, chodzi 
gBównie o nieruchomo\ć w Domachowie. W dziale 750 zmiana dotyczy zwi�kszenia na 
Fundusz Pomocy na zadania zlecone wykonywanie zdj�ć oraz obsBuga tak zwanych 
numerów PESEL.  W dziale 756 zmniejszenie na udziaBach wpBywów z podatku, od 
czynno\ci cywilnoprawnych na podstawie przewidywanego i rzeczywistego  wykonania za 11 
miesi�cy tego roku. W dziale 758 zmniejszamy z tytuBu przeniesienia zadania budowy 
modernizacji dróg na soBectwach i korekty kwot w ramach programu Polski Aad Program 
Inwestycji Strategicznych. Dokonujemy równie} zwi�kszenia na Fundusz Pomocy w zakresie 
zadań o\wiatowych. W dziale 801 zwi�kszamy \rodki z tytuBu rozliczeń tej zmiany,  prosz� 
Państwa tej zmiany nie ma, ona dotyczyBa poprzednich sesji. W dziale 852 korekta dotyczy 
dotacji na zadania wBasne, zadania i zadania zlecone związane mi�dzy innymi z Funduszem 
Pomocy. W dziale 854 dokonujemy zmniejszenia dotacji w zakresie podr�czników. W dziale 
853 kolejne zwi�kszenie \rodków w ramach wypBaty tzw. dodatków gazowych, te 
\wiadczenia wypBaca Miejsko Gminny O\rodek Pomocy SpoBecznej oraz zwi�kszenia z 
ró}nych opBat, jest to związane z trwaBo\cią projektu Krobskiego Centrum UsBug 
SpoBecznych. Zmniejszenie o kwot� 3.566.762,34 zgodne z tym, o czym Państwu mówiBem 
przed chwilą przy okazji Wieloletniej Prognozy Finansowej. I zaBącznik nr 2 czyli wydatki. W 
dziale 600 dokonujemy przeniesienia wydatków bie}ących w ramach dróg gminnych, mi�dzy 
innymi na zakup soli. Prosz� Państwa jest to pewna rezerwa związana z zabezpieczeniem 
zimowego utrzymania dróg na najbli}sze dwa tygodnie. Ta zima jest nieco inna ni} 
poprzednie okresy zimowe. W związku z powy}szym jest propozycja, aby zabezpieczyć si� 
na te najbli}sze dwa tygodnie w przypadku niesprzyjających warunków atmosferycznych i 
zapewnienia bezpieczeństwa na naszych gminnych drogach. Dalej mamy zmniejszenie na 
zadaniu dotyczącym Polskiego Aadu w ramach modernizacji dróg na soBectwach. 
Wprowadzamy to, o czym przed chwilą byBa mowa, jako zadanie dwuletnie. W dziale 750 
zwi�kszamy \rodki na wydatki bie}ące w Urz�dzie Miejskim. Dokonujemy przeniesienia na 
paragrafach pBacowych w związku z korektami w zakresie pochodnych od wynagrodzeń. 
Zwi�kszamy \rodki z Funduszu Pomocy na zadania zlecone w ramach \rodków, które 
otrzymali\my na wykonanie zdj�ć oraz obsBugi numerów PESEL.  Zwi�kszamy \rodki na 
opBaty za energi� w naszych jednostkach, mi�dzy nimi w Centrum UsBug Wspólnych oraz na 
Fundusz Pomocy równie} w tej jednostce. Przenosimy skBadki w ramach organizacji, do 
których nale}y Gmina Krobia i dokonuje wpBat na mi�dzy gminne związki oraz 
stowarzyszenia. Dokonujemy równie} zmiany w zakresie wydatków na promocj� Gminy. W 
dziale 758 zmniejszamy \rodki w ramach rezerwy na zadania o\wiatowe. Pierwotnie byBa to 
kwota 25.000 zB, teraz po dodatkowych zmianach jest to kwota ponad 40.000 zB. W dziale 
801 dokonujemy zwi�kszenia w jednostkach o\wiatowych na opBaty za energi�, gaz, 
zwi�kszamy \rodki w ramach opBat za ucz�szczanie dzieci do publicznych i niepublicznych 
placówek o\wiatowych na terenie innych gmin. Zwi�kszamy równie} \rodki na Fundusz 
Pomocy w ramach zadań o\wiatowych. W dziale 852 dokonujemy zmiany w ramach 
wydatków bie}ących w Miejsko-Gminnym O\rodku Pomocy SpoBecznej. Dokonujemy 
zwi�kszenia i zmniejszenia \rodków w ramach dotacji na zadania zlecone, na zadania 
wBasne. Zwi�kszamy \rodki w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie. W dziale 853 dokonujemy 
zwi�kszenia na dodatki gazowe w ramach funduszu przeciwdziaBania covid. W dziale 854 
dokonujemy zmiany wydatków związanych z pismami w zakresie dotacji na zadania wBasne. 
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W dziale 900 zwi�kszamy \rodki na usBugi związane z zagospodarowaniem gminnego 
terenu, mi�dzy innymi to jest teren Rynku związany z przygotowaniem \wiątecznym i 
odpowiednią dekoracją. Zmniejszamy równie} \rodki na paragrafie 4260, gdzie 
zabezpieczali\my pierwotnie wydatki na energi�, gaz i wod�. I w dziale 921 dokonujemy 
zwi�kszenia dotacji dla Centrum Kultury w związku z mniejszymi ni} przewidywali\my 
wydatkami związanymi z bie}ącą dziaBalno\cią. Prosz� Państwa w wyniku tych zmian deficyt 
bud}etowy zwi�ksza si� o kwot� 1.542.380,09 zB, natomiast w związku z tym, }e mieli\my 
wolne \rodki, nie do końca wprowadzone do planu przychodów mo}emy ten zwi�kszony 
deficyt pokryć wolnymi \rodkami, czyli nie ma konieczno\ci zwi�kszenia zadBu}enia i potrzeb 
kredytowych. Zresztą przypomn�, }e w tym roku z takowych nie korzystali\my. 
Konsekwencją zmian w zakresie dochodów i wydatków są zmiany w zakresie zaBącznika 3-8. 
Prosz� Państwa proponujemy Państwu drobną autopoprawk�, ta autopoprawka ma swoje 
odzwierciedlenie tylko w zakresie zaBącznika nr 2 do planu  wydatków oraz uzasadnienia 
przyj�tych warto\ci, uzasadnienia do tej uchwaBy. Zgodnie z autopoprawką w projekcie 
uchwaBy dokonujemy zmiany w zaBączniku nr 2 w dziale 852 wydatki w Miejsko-Gminnym 
O\rodku Pomocy SpoBecznej.  Przenosimy kwot� 4.000 z paragrafu 3110 w rozdziale 85215, 
to są dodatki mieszkaniowe do paragrafu 4330 w rozdziale 85202, to są wydatki, które 
ponosimy na zakup usBug w ramach Domów Pomocy SpoBecznej. Prosz� Państwa zmiana 
nie nowa, praktycznie na ka}dej sesji dokonywali\my tutaj korekt,  a wynika to z konieczno\ci 
umieszczenia kolejnej osoby w Domu Pomocy SpoBecznej, w tym momencie akurat w 
Chumi�tkach, staBo si� to w ostatnich dniach, jak równie} korekty odpBatno\ci za osoby. Ta 
zmiana powoduje, jak ju} powiedziaBem wcze\niej korekt� w zaBączniku nr 2 i korekt� w 
uzasadnieniu do uchwaBy bud}etowej. Jeszcze raz wróc� do rezerwy o\wiatowej. Pierwotnie 
ta zmiana miaBa miejsce jako zmniejszenie w kwocie 25 000 zB. Dzisiaj po zmianach 
zaBącznika nr 2 w dziale 758 widzimy, }e rezerwa na zadania o\wiatowe ulegnie 
zmniejszeniu o kwot� 45.207 zB. Dzi�kuj� bardzo.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie autopoprawki oraz projektu uchwaBy. 
Szanowni Państwo otwieram dyskusj� nad projektem oraz nad autopoprawką. Czy kto\ z 
Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Nie widz�. ChciaBem poinformować, i} Komisja 
Bud}etu w \rod� wydaBa opini� pozytywną na temat projektu uchwaBy dotyczącej zmian 
w bud}ecie na rok bie}ący. Przed nami dwa gBosowania. 
Autopoprawka stanowi zaBącznik nr 3 do protokoBu.  
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy 
bud}etowej Gminy Krobia na rok 2023.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/559/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: zmiany uchwaBy bud}etowej Gminy Krobia na rok 2023.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
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WBodarczyk 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zarządzenia wyborów SoBtysów i Rad 
SoBeckich. 
Adam Sarbinowski Naczelnik WydziaBu Organizacyjnego: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. W uzasadnieniu do uchwaBy, 
która omawiana byBa na Komisja wspólnych Rady Miejskiej w Krobi przeczytać mo}emy, }e 
zgodnie ze statutami soBectw Gminy Krobia przyj�tymi uchwaBą Nr IX62/2003 Rady Miejskiej 
w Krobi z dnia 30 czerwca 2003 roku zachodzi konieczno\ć zarządzania wyborów soBtysów i 
rad soBeckich w 22 soBectwach. W uchwale Nr VI/49/2019 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 5 
marca 2019 roku wskazano zmian� w statutach poszczególnych soBectw w ten sposób, i} 
kadencja soBtysa i rady soBeckiej wybranych przez zebranie wiejskie trwa pi�ć lat. Wobec 
upBywu obecnej kadencji soBtysów i rad soBeckich podj�cie przedmiotowej uchwaBy jest 
uzasadnione. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Adamie. Szanowni Państwo otwieram dyskusj� nad projektem 
uchwaBy. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Nie widz� zgBoszeń. ChciaBem 
poinformować, }e Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy w \rod� wydaBa opini� pozytywną na 
temat tego projektu uchwaBy. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/560/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: zarządzenia wyborów SoBtysów i Rad SoBeckich.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej  w 
Krobi na 2024 rok. 
Szanowni Państwo podczas posiedzenia wspólnego Komisji Rady przedstawiaBem Państwu 
Radnym plan pracy na rok nast�pny. Wiemy dobrze, }e ten rok b�dzie dla tej kadencji Rady 
Miejskiej krótkim rokiem, do najprawdopodobniej kwietnia b�dzie nasza kadencja trwaBa, bo 
jeszcze nie ma wyznaczonego dokBadnego terminu wyborów. Natomiast mówi si� 
rzeczywi\cie o miesiącu kwietniu. Pozwol� sobie dosBownie w kilku zdaniach przedstawić ten 
proponowany porządek. Punkt 1 bie}ąca analiza inwestycji gminnych oraz powiatowych 
realizowanych na terenie gminy Krobia. Punkt 2 monitoring funkcjonowania gminnych 
instytucji kultury w kontek\cie planów ich poBączenia w jedną instytucj�. Punkt 3 wykonanie 
bud}etu Gminy Krobia za rok 2023. I punkt 4 analiza wykonania bud}etu Gminy Krobia za I 
póBrocze roku bud}etowego 2024. Szanowni Państwo taki jest proponowany porządek, taki 
jest proponowany plan. Podczas posiedzenia wspólnego Komisji dyskutowali\my.  Czy kto\ 
jeszcze z Państwa chciaBby zabrać gBos? Prosz� bardzo Radny Perdon. 
Radny Krzysztof Perdon :  
Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Tak mi si� wydaje, }e powinni\my zmienić ostatni 
punkt. Je\li my b�dziemy funkcjonować do kwietnia, to nie b�dziemy w stanie zrealizować 
tego punktu analizy za pierwsze póBrocze, który si� skończy ju} po naszej kadencji. 
Ewentualnie je\li b�dziemy chcieli, je\li jest taka wola to mo}emy za I kwartaB to ewentualnie 
zrobić i tak nie wiem czy zdą}ymy. Chyba, }e to są wytyczne ju} dla nowej Rady.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
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Ja odpowiem Panu Radnemu. Plan pracy jest uchwalony na caBy rok, w związku z tym je}eli 
przyjdzie nowa Rada ona mo}e dokonać korekt� tego planu, dlatego taka jest odpowied{. 
Dzi�kuj� bardzo, czy jeszcze kto\ z Państwa? 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/561/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: przyj�cia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2024 rok..  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2024 rok. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan MikoBajczak: 
Szanowni Państwo. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na rok 2024 
przedstawia si� nast�pująco. Punkt 1 wykonanie bud}etu Gmina Krobia za rok 2023, 
kontrola wybranych zagadnień  przed wydaniem opinii i zgBoszeniem wniosku w sprawie 
absolutorium. Punkt 2 wspóBpraca Komisja Bud}etu w ramach kontroli zmian w bud}ecie na 
rok 2024. Punkt  3 realizacja innych zadań kontrolnych zleconych przez Rad� Miejską. 
Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w przedmiocie 
proponowanych punktów w planie pracy Komisji Rewizyjnej. Nie widz� zgBoszeń. Dzi�kuj� 
Panie Przewodniczący za przedstawienie planu pracy. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/562/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                w Krobi 
na 2024 rok.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie dopBat do taryfowej grupy odbiorców 
usBug w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Naczelnik WIGP Marcin Krzyżostaniak: 
Panie Przewodniczący. Szanowni Radni. Szanowni Państwo. Ustala si� dopBaty do IV grupy 
taryfowej odbiorców usBug w zakresie zbiorowego odprowadzania \cieków dostawców 
indywidualnych \cieków z terenu gminy Krobia w okresie od 1 stycznia 2024 do 17 lutego 
2024 roku w wysoko\ci 1,50 zB za metr sze\cienny oraz w okresie od 18 lutego 2024 do 31 
grudnia 2024 w wysoko\ci 1,44 zB za metr sze\cienny odprowadzanych \cieków wraz z 
nale}nym podatkiem od towarów i usBug w wysoko\ci okre\lonej odr�bnymi przepisami. 
UchwaBa wchodzi w }ycie z dniem 1 stycznia 2024 roku. Gmina zamierza utrzymać dopBat� 
dla dostawców usBug \cieków i proponuje si� na podstawie stosownych przepisów w 
wysoko\ci dopBat wskazane w uchwale w okresach te} wskazanych w uchwale.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
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Dzi�kuj� Panie Naczelniku za przedstawienie tre\ci uchwaBy. ChciaBem poinformować, }e 
podczas \rodowego posiedzenia Komisji wspólnych Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy 
wydaBa opini� pozytywną na temat tego projektu. Otwieram dyskusj�. Czy kto\ z Państwa 
Radnych chciaBby zabrać gBos. Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/563/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: dopBat do taryfowej grupy odbiorców usBug w zakresie zbiorowego 
odprowadzania \cieków. 
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
Naczelnik WIGP Marcin Krzyżostaniak: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Zgodnie z uchwaBą proponujemy 
wyra}enie zgody na zawarcie umów w trybie bezprzetargowym na okres powy}ej 3 lat 
nieruchomo\ci wskazanych w zaBączniku do uchwaBy, to jest dziaBek o numerach 1399 i 
1992/2 poBo}onych w Krobi z przeznaczeniem dla prowadzenia dziaBalno\ci gospodarczej w 
ramach SpóBdzielni Socjalnej ECCOS na okres 5 lat dziaBek o numerach 115/1 i 115/7 w 
obr�bie ewidencyjnym Kuczyna, równie} dla SpóBdzielni  Socjalnej ECCOS  na okres 5 lat 
oraz nieruchomo\ci w Pudliszkach na dziaBce o numerze 359/7 cz�\ć przeznaczona do 
najmu do 250 m2 z pomieszczenia przeznaczone w celu prowadzenia placówki wychowania 
przedszkolnego. I tutaj proponujemy wyra}enie zgody na zawarcie umowy na okres 10 lat.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Naczelniku. Otwieram dyskusj� Szanowni Państwo nad projektem 
uchwaBy. Czy kto\ dodatkowo chciaBby zabrać gBos? Rozmawiali\my na ten temat podczas 
posiedzenia wspólnego Komisji. Nie widz�. ChciaBem tylko dopowiedzieć,  }e Komisja 
Rolnictwa i Rozwoju Gminy tak}e wydaBa opini� pozytywną na temat tego projektu na 
\rodowym posiedzeniu. Zamykam dyskusj�. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/564/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: wyra}enia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części 
nieruchomości gruntowej poBożonej w CioBkowie w trybie bezprzetargowym. 
Naczelnik WIGP Marcin Krzyżostaniak: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Zgodnie z uchwaBą wyra}a si� 
zgod� na zbycie w trybie bezprzetargowym cz�\ci nieruchomo\ci niezabudowanej o 
powierzchni nie wi�kszej ni} 100 metrów kwadratowych poBo}onej w obr�bie ewidencyjnym 
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CioBkowo,  która powstanie w wyniku podziaBu nieruchomo\ci oznaczonej w ewidencji 
gruntów i budynków, jako dziaBka nr 35/1 zawarta w ksi�dze wieczystej PO1Y/000024174/4 
prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Gostyniu IV WydziaB Ksiąg Wieczystych. Podj�cie 
uchwaBy związane jest ze zBo}onym wnioskiem wBa\ciciela dziaBki sąsiedniej oznaczonej nr 
35/2 i cel dokonania podziaBu i nabycia w trybie bezprzetargowym to jest na polepszenie 
warunków zagospodarowania wBa\nie dziaBki sąsiedniej oznaczonej numerem 35/2. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Naczelniku za przedstawienie tre\ci. Otwieram dyskusj�. Czy kto\ z Państwa 
Radnych chciaBby zabrać gBos? Nie widz� zgBoszeń. Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy 
wydaBa na \rodowym posiedzeniu Komisji wspólnych opini� pozytywną na temat projektu. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/565/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: wyra}enia zgody na zbycie cz�\ci nieruchomo\ci gruntowej poBo}onej w 
CioBkowie w trybie bezprzetargowym..  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla dziaBki numer 256/2 
poBożonej w Pudliszkach i dziaBki numer 246 poBożonej w Kuczynie. 
Naczelnik WIGP Marcin Krzyżostaniak: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Przyst�puje si� do opracowania 
miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego dla dziaBki nr 256/2 poBo}onych w 
Pudliszkach i dziaBki nr 246 poBo}onej w Kuczynie. Granice obszaru stanowią zaBączniki 1 i 2 
do niniejszej uchwaBy. Opracowanie i uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla dziaBki 256/2 w Pudliszkach i dziaBki nr 246 poBo}onej w Kuczynie mo}e 
nast�pować dla poszczególnych fragmentów obszaru obj�tego planem. Celem sporządzenia 
miejscowego planu jest oczywi\cie racjonalne ksztaBtowanie polityki przestrzennej na 
obszarze opracowania zgodnie z przyj�tym wcze\niej studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Krobia.  W miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego co jest oczywi\cie zgodne ze studium wyznaczone zostaną tereny 
przeznaczone pod tereny rolnicze oraz tereny lasów i planowanych zalesień. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Naczelniku za przedstawienie tre\ci projektu uchwaBy. W \rod� 
podczas posiedzenia Komisji wspólnych Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydaBa opini� 
pozytywną, tak}e Państwo Radni mieli okazj� podyskutować na ten temat. Czy kto\ jeszcze 
dodatkowo chciaBby dzisiaj w przedmiocie projektu uchwaBy zabrać gBos? Nie widz� zgBoszeń 
do dyskusji. Zamykam w takim razie mo}liwo\ć zabierania gBosu w tym punkcie. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/566/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla dziaBki numer 256/2 poBo}onej w Pudliszkach i dziaBki numer 246 
poBo}onej w Kuczynie..  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
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Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w spawie określenia szczegóBowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkBadania na raty spBaty należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Krobia lub jej 
jednostkom podlegBym, stanowiących pomoc publiczną - pomoc de minimis w 
sektorze rolnym oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Szanowni Państwo. UchwaBa projekt uchwaBy, który Państwu prezentujemy, przedstawiamy i 
proponujemy do podj�cia jest kolejną z cyklu uchwaB dotyczących odraczania i udzielania ulg 
w zakresie nale}no\ci i nie stanowiących zale}no\ci podatkowej. Jedna taka uchwaBa byBa 
podejmowana podczas ostatnich sesji, ta uchwaBa druga jest uchwaBą dotyczącą pomocy 
publicznej w sektorze rolnym. My\l�, }e na początku przyszBego roku, jak tylko b�dzie taka 
mo}liwo\ć zaproponujemy Państwu  trzecią uchwaB�, uchwaB� w zakresie pomocy publicznej 
dla przedsi�biorców, która jednak b�dzie wymagaBa równie} analizy oraz konsultacji z 
Urz�dem Ochrony Konkurencji i Konsumenta. Prosz� Państwa je\li chodzi o tą uchwaB� 
sentencja jest taka, }e Burmistrz mo}e udzielić ulgi w spBacie niepodatkowych nale}no\ci dla 
których okre\lony jest uprawniony organ na podstawie ustawy ordynacji podatkowej. 
Natomiast same nale}no\ci oczywi\cie są tego rodzaju, }e do nich przepisów ordynacji w 
tym zakresie si� nie stosuje. Mo}na udzielić ulgi w postaci odroczenia terminu pBatno\ci, 
umorzenia lub rozBo}enia tej nale}no\ci na raty. Niniejsza uchwaBa wskazuje wBa\nie 
Burmistrza, jako organ podatkowy uprawniony do udzielania  tych ulg na podstawie tej 
uchwaBy pomoc de minimis w rolnictwie b�dzie udzielana w związku z rozporządzeniem 
komisji z 18 grudnia 2013 roku i maksymalny okres stosowania tej uchwaBy to 31 grudzień 
2027. Projekt programu pomocowego dotyczący udzielenia tej pomocy podlega i podlegaB 
zgBoszeniu Ministrowi wBa\ciwemu do spraw rolnictwa i tu jest to, o czym Państwu mówiBem 
podczas prac Komisji projekt uchwaBy zostaB przesBany do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi w dniu 9 listopada. Minister Rolnictwa nie skorzystaB z prawa wniesienia zastrze}eń, w 
związku z powy}szym projekt uchwaBy jest Państwu przedstawiany. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Bardzo dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie tre\ci projektu uchwaBy. Szanowni 
Państwo otwieram dyskusj� nad projektem. Czy kto\ z Państwa chciaBby zabrać gBos? Nie 
widz� zgBoszeń. ChciaBem poinformować, }e Komisja Bud}etu w dniu 13 grudnia wydaBa 
opini� pozytywną na temat projektu uchwaBy, która byBa przed chwilą przedstawiana, a która 
jest te} przedmiotem analizy w tym punkcie. Zamykam dyskusj� w związku z tym, }e nie ma 
z Państwa strony zgBoszeń przechodzimy do gBosowania. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/567/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: okre\lenia szczegóBowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkBadania na raty spBaty nale}no\ci pieni�}nych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Krobia lub jej jednostkom podlegBym, stanowiących pomoc publiczną 
- pomoc de minimis w sektorze rolnym oraz wskazania organu do tego uprawnionego..  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wydatków, które nie wygasają z upBywem 
roku budżetowego 2023, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu 
finansowego tych wydatków. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Na podstawie ustawy o finansach publicznych organ stanowiący mo}e ustalić wykaz 
wydatków, które nie wygasają z końcem roku bud}etowego pod warunkiem speBnienia 
okre\lonych warunków. Ostateczny termin realizacji tych wydatków zgodnie z ustawą upBywa 
30 czerwca roku nast�pnego, a \rodki uj�te w tym wykazie są gromadzone na 
wyodr�bnionym subkoncie rachunku podstawowego. Mamy specjalny taki rachunek od wielu 
ju} lat, który sBu}y wBa\nie do przelewania \rodków i gromadzenia \rodków w ramach tych 
wydatków, które Państwo jako Rada, organ stanowiący ustalicie w odpowiednim wykazie. 
Generalna zasada jest taka, }e wydatki bud}etowe wygasają z końcem roku pod warunkiem 
oczywi\cie, }e nie jest podj�ta taka uchwaBa. Wykaz wydatków zawiera trzy przedsi�wzi�cia. 
Pierwsze przedsi�wzi�cie to budowa \cie}ki rowerowej w ciągu ulicy Poznańskiej w Krobi. 
Mamy tutaj dwie umowy zawarte w roku 2023. Przeniesienie \rodków na 2024 rok jest 
konieczne ze wzgl�du na zwi�kszenie zakresu dokumentacji projektowej o bran}� 
elektryczną, o\wietlenie przej\ć dla pieszych. Wykonanie dokumentacji bran}y elektrycznej z 
kolei wią}e si� z uzyskaniem warunków uzgodnień i opinii szczególnie z operatorem sieci. 
Proponowany nowy okres, do którego b�dzie mo}na te \rodki wydatkować to 30 czerwca 
2024 roku. Drugie zadanie piel�gnacja nawierzchni trawiastej pByty boiska ligowego w Krobi. 
W związku z utrzymującym si� przez dBu}szy czas w ostatnich dniach niskimi ujemnymi 
temperaturami ograniczającymi prowadzenie prac ziemnych oraz zalegającym \niegiem na 
pBycie boiska ligowego w Krobi wykonanie zabiegów nie jest zasadne do realizacji w 
pierwotnie zBo}onym terminie, czyli w 2023 w miesiącu grudniu. Odwil} mo}e nie ju} 
prognozowana, bo ju} wiemy, }e ona nastąpiBa w ostatnich dniach, spowodowaBa 
rozmarzni�cie wierzchniej warstwy, a wykonanie prac ziemnych sprz�tem mechanicznym 
mogBoby zdegradować istniejącą nawierzchni� pByty boiska. Tutaj równie} proponujemy 
termin 30 czerwca 2024 rok, jako ten termin ostateczny. I trzecie zadanie to dokumentacja na 
budow� stadionu Sportowego w Krobi. W wyniku wydBu}ającego si� procesu uzyskania 
decyzji \rodowiska o uwarunkowaniach i konieczno\cią uzgodnień projektu dokumentacji z 
ró}nymi instytucjami, to jest mi�dzy innymi Regionalną Dyrekcją Ochrony [rodowiska, 
uzupeBnieniami  w zakresie pierwotnej dokumentacji nie ma mo}liwo\ci na dzisiaj 
zachowania pierwotnego terminu realizacji tego zadania polegającego na przygotowaniu 
kompleksowej dokumentacji.  Brak wskazanej powy}ej decyzji z kolei ogranicza mo}liwo\ć 
zBo}enia i uzyskania decyzji pozwolenia na budow�. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Skarbniku, z problemami, ale udaBo si� przekazać tre\ć. Otwieram 
dyskusj� Szanowni Państwo. Czy kto\ chciaBby zabrać gBos? Nie widz�. Komisja Bud}etu 
opiniowaBa projekt uchwaBy na \rodowym posiedzeniu wspólnych Komisji Rady. Opinia byBa 
pozytywna. W związku z tym, }e nie zgBaszają Państwo ch�ci zabrania gBosu przychodzimy 
do gBosowania.   
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/568/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: wydatków, które nie wygasają z upBywem roku bud}etowego 2023, okre\lenia 
terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków..  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 



13 

 

Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Krobia na lata 2024 – 2031. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Wysoka Rado. Projekt uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia 
na lata 2024-2031 zostaB Państwu przedstawiony na podstawie zarządzenia nr 161/2023 
Burmistrza Krobi z dnia 8 listopada. Projekt WPF zostaB Państwu niezwBocznie przesBany, 
równie} omówiony podczas prac wspólnych Komisji, a nast�pnie Komisji Bud}etu, natomiast 
dla celów przypomnienia i weryfikacji pewnych kwot pozwólcie Państwo, }e w bardzo krótkiej 
prezentacji wska}emy najwa}niejsze cechy tego dokumentu. GBówne zaBo}enia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej wskazywane w ustawie o finansach publicznych, wytycznych 
Regionalnej Izby Obrachunkowej to przede wszystkim realizm prognoz finansowych. Prosz� 
zwrócić uwag�, }e mówimy o 8-9 latach, najbli}szych latach przepBywów finansowych 
zarówno w zakresie dochodów, wydatków, szczegóBów je\li chodzi o dochody, czyli PIT-y, 
CIT-y, podatki, opBaty lokalne, dotacje, jak równie} wydatków z podziaBem na wydatki bie}ące 
i majątkowe, wydatków na obsBug� dBugów wydatków, na wynagrodzenia. Zrównowa}ony 
rozwój w najbli}szych 8-9 latach wskazuje te} na konieczno\ć odpowiedniej realizacji 
zaBo}eń inwestycyjnych w powiązaniu z naszymi mo}liwo\ciami finansowymi oraz 
prognozowaną kwotą dBugu i ta prognoza kwoty dBugu z kolei ma zapewnić bezpieczeństwo i 
stabilno\ć tych przepBywów finansowych z mo}liwo\cią pozyskiwania \rodków zewn�trznych. 
Natomiast \rodki zewn�trzne wskazujemy tylko w zakresie umów, projektów lub promes, 
które mamy ju} potwierdzone na dzień sporządzenia tego dokumentu.  Realizm prognoz 
finansowych jest oparty na wytycznych, jak równie} na wska{nikach makroekonomicznych. 
Te wska{niki, ostatnie wska{niki są zastosowane na podstawie danych z 3 pa{dziernika 
2023 roku, opracowanie z 3 pa{dziernika wBa\nie dost�pne na stronie Ministerstwa 
Finansów. Wskazujemy tutaj na trzy rodzaje wska{ników czyli dynamik� realnego wzrostu 
PKB, \rednioroczną inflacj� oraz dynamik� realnego wynagrodzenia brutto w gospodarce 
narodowej. Rok 2024 oczywi\cie jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej zgodny z 
projektem uchwaBy bud}etowej, a w latach 2025-2031 stosujemy prognozy przepBywu. Stan 
zadBu}enia wynikający z obligacji na dzień 1 stycznia 2024 roku to kwota 16,5 miliona zBotych 
natomiast na koniec roku 2024 roku, powtarzam wedBug projektów UPS poprawki tej kwoty 
si� zmniejszą to kwota 17,5 miliona zBotych. Wynika to z tego, }e w roku 2024 zamierzamy 
spBacić 1,5 miliona zBotych i zamierzali\my, specjalnie mówi� zamierzali\my, bo ta sytuacja 
ulegBa zmianie zaciągnąć nowy dBug w wysoko\ci 2,5 miliona zBotych, który to dBug miaB być 
spBacony w latach 2030-2031. Prosz� Państwa, w tej kwocie nie zawiera si� zobowiązanie 
zaliczane do tytuBów dBu}nych wynikających z umowy z firmą Enea na usBug� o\wietleniową, 
która ta usBuga o\wietleniowa jest realizowana w ciągu najbli}szych lat, a byBa ona związana 
z modernizacją okoBo 1200 opraw na terenie caBej gminy. ChciaBbym tylko zwrócić uwag�, }e 
to zadBu}enie jest ni}sze ni} planowano w momencie rozpocz�cia naszych dziaBań 
rewitalizacyjnych i je\li Państwo chcieliby\cie kiedy\ wrócić do tych dokumentów z roku 
2017, 2018, 2019 wówczas na ten moment to zadBu}enie miaBo wynosić okoBo 20 milionów 
zBotych. To te} pokazuje, }e udaBo nam si� te dBugi, te potrzeby po}yczkowe zmniejszyć. 
Natomiast realny wzrost zadBu}enia, o tym wskazywali\my ju} Państwu na etapie prac nad 
projektem bud}etu zawsze jest uzale}niony od kwoty wolnych \rodków, jak równie} od 
skuteczno\ci pozyskania \rodków zewn�trznych. Bezpieczeństwo w zakresie przepBywów 
finansowych te} jest odzwierciedlone w zakresie zaBącznika nr 1  i odpowiednich pozycji 
WPF , gdzie mamy wska{nik dopuszczalny i wska{nik, który jest wska{nikiem rzeczywistym 
kwoty zadBu}enia. Rzeczywisty wska{nik spBaty to 5,29 %, je\li chodzi o rok 2024, a 
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dopuszczalny jest ponad trzykrotnie wy}szy i wynosi 16,54%. Jest tam taki specjalny, bardzo 
prosz� o kolejny slajd, jest taki wykres, który Państwu odzwierciedla ró}nice pomi�dzy 
wska{nikiem maksymalnym, a wska{nikiem rzeczywistym. W roku 2024-2025 ta ró}nica jest 
bardzo du}a, jest pewne zbli}enie si� tych dwóch wska{ników, ale caBy czas optymalne i 
bezpieczne w latach 2029-2030 wynikające wBa\nie z tego, }e tam mamy pewną kumulacj� 
spBaty zadBu}enia, no i pewne prognozy równie} nie pozwalają nam dzisiaj zwi�kszyć tych 
dochodów wBa\nie w tych latach. Bardzo prosz� o kolejny slajd. ZaBącznik nr 2 z kolei 
wskazuje Państwu na przedsi�wzi�cia. Tych przedsi�wzi�ć jest zdecydowanie mniej ni} 
jeszcze kilka lat temu, gdy} jak Państwo pami�tacie wówczas przedsi�wzi�cia byBy rozbite na 
poszczególne etapy prac rewitalizacyjnych. W ramach rewitalizacji mieli\my 5 ró}nych 
przedsi�wzi�ć, a licząc z promocją rewitalizacji nawet 6. Dzisiaj w sumie przedsi�wzi�ć 
mamy 12, to jest 6 bie}ących i 6 majątkowych do realizacji do roku 2028 na Bączną kwot� 
niespeBna 21 milionów zBotych, na rok 2024 przedsi�wzi�cia to okoBo 7,2 miliona zBotych. 
Powtarzam to jest wykaz przedsi�wzi�ć wieloletnich, prosz� nie mylić z zadaniami 
inwestycyjnymi, czy zadaniami, które są realizowane w samym roku 2024. W ramach tych 
przedsi�wzi�ć mamy zadania w zakresie komunikacji publicznej, efektywno\ci 
energetycznej, dziaBalno\ci o\wiatowej i sportu i innych, jak obsBuga bankowa, czy plany 
zagospodarowania przestrzennego. To prosz� Państwa tyle, je\li chodzi o krótkie 
przedstawienie, ponowne przedstawienie projektu Wieloletniego Prognozy Finansowej. 
ChciaBbym Państwu zwrócić uwag� równie} na opini� Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
która zostaBa wydana 23 listopada tego roku w skBadzie orzekającym : Przewodnicząca Pani 
MaBgorzata Okrent oraz czBonkowie Pani MaBgorzata Lisowska oraz Pani Danuta 
Szczepańska. Opinia jest pozytywna bez uwag z jednym wskazaniem pewnej niespójno\ci 
pomi�dzy zadaniem inwestycyjnym, które to zadanie inwestycyjne dotyczące poprawy 
efektywno\ci energetycznej w Szkole Podstawowej w Nieparcie i naszych wpBat oraz 
dokumentacji, które są z tym związane zostaBo ju} dzisiaj na uchwale bud}etowej 2023 roku 
naprawione i  równie} przy autopoprawce na rok 2024, o czym za chwil�, równie} tą 
niespójno\ć eliminujemy. Teraz my\l� czas Panie Przewodniczący na autopoprawk� od 
razu. Bardzo prosz� o kolejny slajd. Autopoprawka do Wieloletniej Prognozy Finansowej jest 
oczywi\cie zgodna z autopoprawką do uchwaBy bud}etowej, o której Państwo za chwil� 
b�dziecie rozmawiać. Je\li chodzi o zaBącznik nr 1, kwot� dochodów zwi�kszamy o ponad 
3.300.000 zB, niewielkie zwi�kszenie dotyczy dochodów bie}ących, gBównie chodzi o dochody 
majątkowe, a kwot� wydatków zwi�kszamy o kwot� 1.716.000 zB, równie} gBównie wydatki 
majątkowe. Prosz� Państwa ta zmiana jest związana przede wszystkim z rozbiciem na dwa 
lata i wpisanie do przedsi�wzi�ć zadania związanego z modernizacją dróg na soBectwach, 
dróg z pByt, zadanie realizowane w ramach Programu Inwestycji Strategicznych. W tym roku 
dokonali\my cz�\ciowego odbioru kilkana\cie dni temu. Natomiast drugi odbiór i 
zakończenie prac nastąpi w roku 2024. Stosowny aneks oczywi\cie b�dzie podpisany z 
wykonawcą, natomiast powoduje to zgodnie z metodologią wypBacanie \rodków w ramach 
Polskiego Aadu, }e  caBą kwot� dofinansowania, czyli 3.300.000 zB powinni\my otrzymać w 
roku 2024, po zakończeniu realizacji inwestycji. Natomiast ta pBatno\ć, je\li chodzi o pBatno\ć 
na rzecz wykonawcy jest rozbita na dwie cz�\ci. Zmianie ulegają dane uzupeBniające 
dotyczące dochodów i wydatków, kwota dochodu z tytuBu dotacji pozostaBych dochodów 
bie}ących. Równie} zmianie ulegają wydatki, bie}ące wydatki na obsBug� zadBu}enia, 
wydatki równie} na wynagrodzenia, wynik bie}ący i kwoty realizacji z udziaBem \rodków 
unijnych. W tym zaBączniku nr 1, to bardzo wa}ne zmniejszamy deficyt bud}etowy w roku 
2024, czyli jak Państwu przed chwilą mówiBem te potrzeby po}yczkowe nie b�dą wynosiBy nie 
2.500.000 zB, a tylko 900.000 zB, a i tak ta kwota 900.000 zB nie musi być wcale zachowana, 
bo b�dzie to uzale}nione prosz� Państwa od tego jak b�dą ksztaBtowaBy si� realne kwoty 
dochodów, jak b�dą si� ksztaBtowaBy kwoty wydatków, mi�dzy innymi po tej najwi�kszej 
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naszej inwestycji jaką jest budowa stadionu. Po autopoprawce stan  zadBu}enia na dzień 31 
grudnia zmniejsza si� o kwot� 1.600.000 zB i na koniec roku nie powinien być wy}szy ni} 
15.900.000 i z tym kwota wBa\nie 900.000 zB to nowe zadBu}enie planowane do zaciągni�cia, 
ale nie zaciągni�te, których jakby prawdopodobieństwo zostanie okre\lone w najbli}szych 
tygodniach i miesiącach.  I w powy}szej kwocie jak wcze\niej Państwu mówiBem nie są 
uwzgl�dnione zobowiązania z tytuBu umowy  z ENEA. Z kolei w zaBączniku nr 2 dokonujemy 
zmiany w czterech przedsi�wzi�ciach, to jest to}same z uchwaBą w sprawie WPF-u, którą 
przed chwilą podejmowali\cie. Przedsi�wzi�cie nowe „Organizacja zaj�ć edukacyjnych i 
festynu ekologicznego dla mieszkańców gminy Krobia”, limit na rok 2024 8.000 zB. Dodaje si� 
opracowanie dokumentacji technicznej na zadanie termomodernizacja dwóch budynków 
SzkoBy Podstawowej w Nieparcie. Mieli\my tą niespójno\ć co do nazwy, teraz ta spójno\ć                  
w zakresie WPF-ów i uchwaBy bud}etowej jest speBniona. Dodaje si� równie} przedsi�wzi�cie 
to, które najbardziej burzy nam deficyt bud}etowy w stosunku co mieli\my wcze\niej,                     
czyli rozbicie zadania modernizacja dróg gminnych z pByt miejscowo\ciach Bukownica, 
ChwaBkowo, Domachowo, Potarzyca, Rogowo, SuBkowice, WymysBowo i |ychlewo w 
zakresie poprawy bezpieczeństwa uczestników ruchu i dzielenie kwoty inwestycji na dwie 
cz�\ci i zeruje si� kwoty w zakresie przedsi�wzi�cia dotyczącego wBa\nie poprawy 
efektywno\ci energetycznej SzkoBy Podstawowej w Nieparcie, to zadanie pod czwórką jest 
zadaniem, które jest tutaj w podpunkcie drugim. Zmienia si� równie} ilo\ć przedsi�wzi�ć, jak 
Państwo być mo}e pami�tacie o 12, teraz b�dziemy mieli tych przedsi�wzi�ć 14, 7 bie}ących 
i 7 majątkowych do realizacji w roku 2028 na Bączną kwot� 24.400.000 zB na rok 2024. Kwota 
to niespeBna 9.000.000 zB. Dzi�kuj� bardzo. To tyle, je\li chodzi o projekt i uchwaB� i 
autopoprawk� do uchwaBy w sprawie WPF-u. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku. Szanowni Państwo o drugim punkcie w procedurze uchwalania 
bud}etu mamy opini� o projekcie bud}etu oraz autopoprawce, którą prosz� }eby wyraziB 
Przewodniczący Komisji Bud}etu w imieniu wBa\nie jednej z Komisji Rady Miejskiej, czyli 
Komisji Bud}etu. Prosz� bardzo 
Lech Bem Przewodniczący Komisji Budżetu: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Burmistrzu. Komisja Bud}etu nad projektem 
uchwaBy o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 - 2031 obradowaBa w dniu 29 
listopada 2023, po jej przeanalizowaniu opiniuje pozytywnie jednogBo\nie przy obecno\ci 
wszystkich czBonków komisji. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo otwieram dyskusj� nad projektem 
uchwaBy. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Szanowni Państwo tak jak 
Przewodniczący Komisji Bud}etu powiedziaB 29 odbyBo si� posiedzenie Komisji Bud}etu, 
podczas te} tego posiedzenia byli obecni Państwo Radni spoza Komisji, wtedy te} odbywaBa 
si� dyskusja na temat projektu. Widz�, }e nie ma ch�tnych do zabrania gBosu. W związku z 
tym zamykamy dyskusj�. Przechodzimy do dwóch gBosowań w tym punkcie. Autopoprawka 
do projektu uchwaBy stanowi zaBącznik nr 4 do protokoBu. Opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu dot. projektu uchwaBy bud}etowej Gminy Krobia na rok 2024 
stanowi zaBącznik nr 12 do niniejszego protokoBu.  
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2024 – 2031.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
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Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/569/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2024 – 2031.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie budżetu Gminy Krobia na rok 2024. 
Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Prosz� Państwa projekt uchwaBy bud}etowej podobnie jak projekt WPF-u zostaB Państwu 
przedstawiony Zarządzeniem Burmistrza, w tym, }e zarządzenie miaBo inny numer jeden 
numer wcze\niej, wydane równie} w dniu 8 listopada bie}ącego roku. Zgodnie z projektem 
zaplanowano dochody kwocie 66.531.335,26 zB i wydatki w kwocie ponad 71.340.000 zB, 
ustalając deficyt bud}etowy w kwoty 4.809.286 zB. Wydatki majątkowe stanowiBy kwot� ponad 
12.000.000 zB. Wynik operacyjny, czyli ró}nica mi�dzy dochodami, a wydatkami bie}ącymi 
byB wy}szy, ni} w roku 2022 na poziomie projektu bud}etu i na szcz�\cie wy}szy, ni} w 
poprzednim roku, poniewa} w poprzednim roku po raz pierwszy od roku 2007 na poziomie 
projektu bud}etu niestety równie} w trakcie roku, zanotowali\my tak zwany deficyt bie}ący. 
Sytuacja, która w dBu}ej perspektywie czasu zawsze dla samorządów jest pewnym 
problemem mimo, }e jest dzisiaj akceptowalna ze wzgl�du na pewną liberalizacj� przepisów. 
W ka}dym bąd{ razie w roku 2024 w projekcie bud}etu ta nadwy}ka wynosiBa okoBo 
2.000.000 zB. Bardzo prosz� o kolejny slajd. Graficzne zestawienie kwot dochodów z 
projektów na poziomie roku 2007-2024 pokazuje Państwu ten wykres. Kwoty są na rok 2024 
po stronie dochodów nieco ni}sze ni} rekordowe kwoty jeszcze sprzed trzech, czterech lat. 
Wówczas jednak prosz� zwrócić uwag�, }e te wysokie kwoty w projektach bud}etu wynikaBy 
z dziaBań rewitalizacyjnych, które szcz�\liwie udaBo si� zamknąć w ostatnich miesiącach tego 
roku. Pewną zamo}no\ć samorządu, zdolno\ć do generowania nowych inwestycji pokazują 
dochody podatkowe na jednego mieszkańca w naszej gminie.  Prosz� Państwa nasze 
dochody caBy czas podatkowe na jednego mieszkańca są ni}e ni} dochody w skali kraju. To 
powoduje z kolei otrzymywanie przez nas tak zwanej subwencji wyrównawczej, natomiast 
mamy tutaj pewien trend, który utrzymuje si� ju} od kilku lat, okoBo 89-90%, tak byBo w roku 
2022, czyli ostatnim badanym roku i roku, który jest ujmowany, je\li chodzi o obliczanie 
subwencji wyrównawczej. Dochód podatkowy na mieszkańca Gminy Krobia to 2.490,02 zB, w 
skali kraju jest on wy}szy, to niemal 300 zB. Wydatki z kolei prosz� Państwa, Państwo 
widzicie na tym wykresie są wy}sze na poziomie projektu bud}etu, ni} w ostatnich dwóch 
latach, zbli}one do tego, co mieli\my w roku 2021 i 2020. Ten wzrostu nie wynika z 
wi�kszego poziomu wydatków inwestycyjnych, bo jak Państwo widzicie ten zielony sBupek 
jest ni}szy akurat, ni} w latach poprzednich. Te 12.000.00,  13.000.000 zB, to jest mo}na 
powiedzieć taki \redni poziom wydatków inwestycyjnych, który w okresie mo}na powiedzieć 
zwykBym si� zdarza, a te ostatnie lata, które miaBy charakter rekordowy, je\li chodzi o wydatki 
majątkowe wynikaBy z ponadprzeci�tnych zakresów inwestycji. Natomiast wysoki poziom 
wydatków bie}ących jest gBównie związany ze wzrostem inflacji, ze wzrostem minimalnego 
wynagrodzenia, bo to gBówny skBadnik wydatków kosztów naszej jednostki. Wydatki na 
obsBug� dBugu, które są Państwu tutaj wykazane dotyczą projektu bud}etu i one nie 
odbiegają od tego jak wygląda rzeczywista kwota zadBu}enia. Dlatego te kwoty  są nieco 
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inne, ni} te które b�dziecie Państwo widzieć na sprawozdaniu z wykonania bud}etu. 
Natomiast ich wskazanie pokazuje na koszty obsBugi dBugu, które nam wzrosBy w 2023, to jest 
oczywi\cie wynikiem wzrostu stóp procentowych, a stopy procentowe wzrosBy w wyniku 
inflacji. Nale}y jednak zwrócić uwag�, }e w projekcie na 2024 rok spada zadBu}enie i koszty 
obsBugi zadBu}enia. Je\li mo}na wrócić do poprzedniego slajdu, bo to jest dosyć istotna 
informacja, a je\li nie to, o wBa\nie na zielono, bo to jest widoczne, ale Państwu przeka}�. 
Prosz� Państwa w ostatnich kilku latach, mo}na powiedzieć w ostatniej kadencji poziom 
inwestycji w naszej gminie, tych które bezpo\rednio realizujemy, ale równie} tych, które 
realizowali\my przy udziale związku gmin, do których nale}ymy, mówi� tu o związku gmin 
Mi�dzygminnym Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich, jak równie} 
wspólnie z Edukacyjnym Związkiem Mi�dzygminnym Niepart-Gostkowo to niemal 
100.000.000 zB. To jest poziom inwestycji w ciągu ostatnich niespeBna 5 lat. Natomiast realny 
wzrost zadBu}enia w ciągu ostatniej kadencji my\l�, }e b�dzie wynosiB niewiele ni} 3.500.000 
zB, a mo}e nawet mniej.  To pokazuje prosz� Państwa, }e z tych 100.000.000 zB i 90.000.000,  
czyli 90 %, to \rodki pozyskane z ró}nych {ródeB lub \rodki wBasne, a tylko 3% to nasze 
zadBu}enie. Wydaje si�, }e pomimo wzrostu zadBu}enia, oczywi\cie nikt tego nie lubi, nikt nie 
chciaBby si� zadBu}ać, jest to sposób realizacji inwestycji i monta} finansowy, bardzo z punktu 
widzenia samorządu naszego korzystny. Wykaz najwi�kszych inwestycji, które mamy na rok 
2024, najwi�ksza inwestycja kwotowo rozbita na 2 lata w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
to budowa stadionu kwota 4.800.000 razy 2 niespeBna 10.000.000 w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, oczywi\cie czekamy na kosztorys i na rozstrzygni�cia przetargowe. Dotacje dla 
parafii w Domachowie, Krobi i ChwaBkowie, zadanie z Polskiego Aadu ponad 1.200.000 zB. 
Budowa o\wietlenia drogowego, które trwa i powinno zakończyć si� w pierwszych 
tygodniach roku przyszBego, to niemal 430.000 zB. Przebudowa kanalizacji deszczowej na 
ulicy Poznańskiej w Krobi wraz z odwodnieniem Rynku i cz�\ciowo modernizacją 
nawierzchni przy ul Powstańców Wielkopolskich, to 700.000 zB. Etap rozbudowy monitoringu 
w Krobi i na terenie soBectw, to 350.000 zB. Kolejna rata spBaty kanalizacji w Nieparcie, tego 
udziaBu wBasnego w ramach rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej, to 28.000. Etap budowy 
\cie}ki rowerowej przy ulicy Poznańskiej, to niespeBna 300.000 zB, ta kwota stanowi wkBad 
wBasny w ramach \rodków, na które liczymy, które mamy zamiar pozyskać. Zakup 
nagBo\nienia mi�dzy innymi do tej sali, aby nie nast�powaBy takie zakBócenia, jakie na 
przykBad dzisiaj mamy, to kwota okoBo 40.000 zB. Zakup kolejnych parkometrów, to 70.000 zB. 
Dotacje na wymian� kotBów oraz przydomowych oczyszczalni \cieków, to kwota 152.000 zB. 
Kolejne inwestycje, które są uj�te w projekcie uchwaBy bud}etowej, to ulepszenie nawierzchni 
na drogach gminnych bez wskazywania jeszcze konkretnej lokalizacji. PojawiaBy si� tam 
ró}ne propozycje, być mo}e w ramach tej kwoty uda nam si� równie} pozyskać \rodki 
zewn�trzne, kwota 700.000. Pomoc finansowa dla Powiatu Gostyńskiego na zadania 
drogowe, to 1.400.000 zB. W ramach tej kwoty zamierzamy zmodernizować, ulepszyć 
nawierzchnie jezdni na drogach mi�dzy innymi w Starej Krobi, odcinku drogi z Domachowa 
do Starej Krobi, czy z Domachowa do Krobi, odcinek nawierzchni jezdni w ChwaBkowie, jak 
równie} w Domachowie i w ramach tej kwoty, co prawda tego nie uwzgl�dnili\my, ale być 
mo}e pozwoli nam ta kwota wesprzeć Powiat w zakresie drogi Pijanowice – Bukownica. 
Natomiast  zasadniczą cz�\ć tej kwoty stanowi budowa ciągu rowerowego i bezpiecznego 
chodnika pomi�dzy Krobią, a Chumi�tkami, czyli równie} doj\ciem do najwi�kszego w 
powiecie Domu Pomocy SpoBecznej. Kolejne zadanie termodernizacja szkoBy w Nieparcie 
oraz wpBata do Edukacyjnego Związku Mi�dzygminnego na budow� zadaszonego boiska w 
Gostkowie, kwota 586.000 zB. Budowa i przebudowa obiektów sportowych, czy rekreacyjnych 
w Krobi i Pudliszkach. Rewitalizacja stawów, na które te} zamierzamy pozyskać \rodki 
zewn�trzne, czyli zwielokrotnić kwot� 100.000 zB. Scena w Kuczynie,  która b�dzie stanowiBa 
równie} pewien element zabezpieczenia obiektów ruchomych, BawostoBów, które znajdują si� 
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na stanie \wietlicy w Kuczynie. Parking przy budynku O\rodka Pomocy SpoBecznej,  gdzie 
równie} swoją lokalizacj� ma Centrum UsBug Wspólnych, czy modernizacja \wietlić 
Domachowie i Przyborowie, kwota 110.000 zB. Wa}ną inwestycją jest równie} monta} paneli 
fotowoltaicznych na tym budynku, który jest uzale}niony od energii elektrycznej. 
Dokumentacja związana ze wzrostem efektywno\ci energetycznej na naszych \wietlicach w 
SuBkowicach, |ychlewie, Pudliszkach, czy bezpo\rednio prace na \wietlicy w |ychlewie, 
wymiana pieca w Starej Krobi, w starej szkole w ChwaBkowie, bardzo przepraszam, w kwocie 
30.000 zB, czy dokumentacja w ramach tworzonego klastra energetycznego. Na wydatki 
Gminy Krobia, które są uj�te w projekcie uchwaBy bud}etowej skBadają si� wydatki 
poszczególnych jednostek i tutaj mamy wyszczególnionych 9 jednostek, które wydatkowują 
\rodki oprócz Urz�du, to są nasze trzy du}e szkoBy, to jest równie} Przedszkole 
Samorządowe w Krobi, Miejsko-Gminny O\rodek Pomocy SpoBecznej, gdzie gBównym 
skBadnikiem wydatków są zadania dotacyjne, dotacje na zadania zlecone i dotacje na 
zadania wBasne, Gminy |Bobek oraz Centrum UsBug Wspólnych obsBugujące wszystkie nasze 
pozostaBe jednostki, za wyjątkiem Urz�du i OPS. I kilka zdań dosBownie o wska{nikach, które 
byBy zastosowane zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Finansów, Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Prognozowany wzrost cen towarów i usBug  to 6,6%. [rednioroczny 
wska{nik wzrostu wynagrodzeń, który zostaB nam podany, a który niewiele ma wspólnego z 
rzeczywisto\cią to 5,7%. Wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli, który akurat zostaB 
zastosowany i cz�\ciowo jest uj�ty w rezerwie, o czym za chwil�, a cz�\ciowo w uchwale 
bud}etowej, to 12,3% i wzrost PKB w uj�ciu realnym to 3%. I kilka informacji 
podsumowujących.  Od 1 stycznia prosz� Państwa minimalne wynagrodzenie z kwoty 3.600, 
najpierw do 4.242, a od lipca do 43.000,  to jest wzrost na wynagrodzeniu zasadniczym, bo w 
sferze bud}etowej naszych jednostek jak Państwu wiecie zgodnie z rozporządzeniem 
dotyczącym wynagrodzeń wynagrodzenia pracowników dzielone jest na wynagrodzenie 
zasadnicze i ewentualne dodatki, gBównie dodatek za wysBuga lat, mówimy o kwocie 700 zB 
wzrostu na wynagrodzeniu zasadniczym. Zwi�ksza si� równie} wysoko\ć stawki godzinowej 
od umów cywilno-prawnych. Prosz� Państwa skutek \rodków uj�tych w bud}ecie to powy}ej 
800.000 zB. Dodatkowo zaplanowany jest wzrost dla pozostaBych pracowników, aby nie 
dopu\cić do caBkowitego wyrównania wynagrodzeń pracowników, którzy mają ró}ne 
kwalifikacje i kompetencje i odpowiedzialno\ć oraz zobowiązania wobec swoich 
pracodawców. Dotyczy to gBownie Urz�du Miejskiego, Centrum UsBug Wspólnych, OPS-u                  
i |Bobka, ale równie} szkóB i przedszkoli w zakresie pracowników, jak równie} instytucji 
kultury, ten skutek to 1.000.000 zB. Je\li chodzi o wzrost wynagrodzeń dla pracowników 
niepedagogicznych,  to ponad 1.800.000 zB, te \rodki uj�to w bud}ecie. W ramach projektu 
bud}etu zaplanowano równie} wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli o kwot� 12,3%. Ten 
skutek jest równie} uj�ty w bud}ecie, cz�\ciowo w ramach wydatków tych jednostek, a 
cz�\ciowo w ramach rezerwy o\wiatowej. Prosz� Państwa sByszymy o zapowiedziach 
wy}szego wzrostu wynagrodzeń dla nauczycieli. Natomiast na ten moment nie byBo podstaw, 
aby wy}szy wzrost zaplanować. Wszyscy ufamy, }e za tymi zapowiedziami równie} pójdą 
odpowiednie zwi�kszenia subwencji o\wiatowej lub innych {ródeB dochodowych. Wzrost 
dochodów podatkowych prosz� Państwa na podstawie uchwaB, które byBy podj�te na 
ostatniej sesji, to 11,8%. Dotyczy to i nieruchomo\ci i \rodków transportowych oraz podatku 
rolnego, chocia} wzrost podatku rolnego na podstawie \redniej ceny skupu }yta mógB 
wynosić ponad 20%. Jak Państwo wiecie ta cena skupu }yta, która jest podstawą do 
ustalenia wysoko\ci podatku zostaBa obni}ona, wi�c ten wzrost wynosi równie} 11,8%. Te 
podwy}ki daBy nam dodatkowy przypByw \rodków do bud}etu, okoBo 1.000.000 zB. W planie 
dochodów zaplanowali\my równie} 2.000.000 zB dodatkowego dochodu w zakresie podatku 
od nieruchomo\ci. Miejmy nadziej�, }e ten dochód b�dzie realny i si� uda go w bud}ecie 
zrealizować. Prosz� Państwa krótka informacja. DokBadamy do zadań o\wiatowych na 
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zadania bie}ące w stosunku do subwencji ponad 10.000.000 zB, a licząc inwestycje to kwota 
okoBo 11.000.000 zBotych, jest to kwota rosnąca nam z roku na rok. I co wa}ne na ten 
moment nie otrzymali\my \rodków na utrzymanie O\rodka Pomocy SpoBecznej. Wydatki, 
które mamy związane z funkcjonowaniem OPS-u, samego OPS-u, mówi� tutaj gBównie o 
wynagrodzeniach i wydatkach kancelaryjnych, to kwota okoBo 1.400.000 zB. Tyle je\li chodzi o 
pierwotny projekt uchwaBy. Prosz� Państwa opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie 
b�d� Państwu czytaB. Powiem tylko sentencj�. Ten sam skBad orzekający, który wydaB opini� 
w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej wydaB opini� pozytywną o projekcie uchwaBy 
bud}etowej i opini� pozytywną o mo}liwo\ci sfinansowania przez Gmin� Krobia deficytu 
bud}etowego. Jedyna kwestia powtórzyBa si� z Wieloletnią Prognozą Finansową, to 
niespójno\ć w zakresie zadania  w Nieparcie, która to niespójno\ć przy autopoprawce jest 
eliminowana.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za sprawne przedstawienie zaBo}eń bud}etu na rok 2024. W 
nast�pnym punkcie prosz� o zabranie gBosu sprawdzenie gBosu Przewodniczącego Komisji 
Bud}etu Radnego Lecha Bema w celu  przedstawiania opinii Komisji Bud}etu na temat 
projektu bud}etu na rok 2024. Zanim oddam gBos tylko chciaBem przekazać Państwu, }e 
Komisje poszczególne funkcjonujące w ramach Rady Miejskiej w Krobi, czyli Komisja 
Rolnictwa i Rozwoju Gminy, Komisja O\wiaty i Spraw SpoBecznych, Komisja Rewizyjna oraz 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przedBo}yBy pozytywne opinie na temat projektu uchwaBy 
dotyczącej bud}etu na rok 2024. Te opinie zostaBy skierowane do Komisji Bud}etu, która 
analizując bud}et wzi�Ba wnioski, które Komisje zgBaszaBy pod uwag�. I teraz ju} prosz� o 
zabranie gBosu Pana Przewodniczącego.  
Opinie Komisji stanowią zaBączniki 6 – 10 do niniejszego protokoBu. Opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu dot. projektu uchwaBy bud}etowej Gminy Krobia na rok 2024 
stanowi zaBącznik nr 11 do niniejszego protokoBu.  
Lech Bem Przewodniczący Komisji Budżetu: 
Dzi�kuj� Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Burmistrzu. Komisja Bud}etu odbyBa 3 
posiedzenia w celu zaopiniowania do projektu bud}etu Gminy Krobia na rok 2024. Podczas 
prac zapoznaBa si� ze szczegóBowym omówieniem bud}etu przez Skarbnika, omówiono 
wybrane pozycje bud}etowe wedBug kwalifikacji bud}etowej, zarówno po stronie dochodów, 
jak i wydatków. CzBonkowie Komisji zwrócili uwag� na nast�pujące kwestie. Brak 
zabezpieczenia \rodków wBasnych na zadanie: „Przebudowa ulicy Odrodzenia i Ró}ewicza w 
pasie dróg gminnych  w Krobi”, wkBad wBasny okoBo 2.000.000 zB. Na to zadanie Gmina 
Krobia na ten moment nie otrzymaBa \rodków w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg, a wniosek ten wedBug czBonków Komisji nale}aBoby powtórzyć, je}eli b�dzie taka 
mo}liwo\ć. W związku z zapowiedziami polityków dotyczących wzrostu wynagrodzeń dla 
nauczycieli na poziomie 30% czBonkowie Komisji wyra}ają pewne obawy w zakresie pokrycia  
\rodków na ten cel, choćby w zakresie wydatków, które nie w peBni są subwencjonowane, 
chodzi o utrzymanie przedszkoli. Kolejna sprawa to w związku z uj�ciem w projekcie bud}etu 
zadania „Wykonanie dokumentacji budowy i przebudowy dróg gminnych” i zaplanowanie 
\rodków na ten cel w wysoko\ci 80.000 zB Komisja proponuje, }eby odbyBo si� odr�bne 
spotkanie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy,  na którym zaproponowana zostanie 
konkretna dokumentacja na realizacj� przebudowy drogi. Posiedzenie takiej Komisji powinno 
odbyć si� niezwBocznie po uchwaleniu  bud}etu. Komisja popiera wniosek czBonków Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Gminy i proponuje zwi�kszenie \rodków na zadanie realizowane w 
formie dotacji dla mieszkańców na budow� przydomowych oczyszczalni \cieków  oraz 
wymian� {ródeB ciepBa. [rodki na ten cel proponuje si� zabezpieczyć z ewentualnych 
„wolnych \rodków”  pozostaBych po roku bud}etowym 2023. Mając to wszystko na uwadze 
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Komisja Bud}etu opiniuje projekt uchwaBy bud}etu Gminy Krobia na  2024 rok pozytywnie 
jednogBo\nie, przy obecno\ci wszystkich czBonków Komisji. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Przewodniczący za przedstawienie opinii Komisji Bud}etu na temat projektu 
uchwaBy bud}etowej na rok kolejny. W tym punkcie prosz� o zabranie gBosu Pana Burmistrza 
w celu przedstawienia stanowiska w sprawie wniosków nie uwzgl�dnionych w projekcie 
bud}etu. Prosz� bardzo Panie Burmistrzu.  
Aukasz Kubiak Burmistrz Krobi : 
Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni. Szanowni Państwo. Zgodnie z procedurą 
uchwalania bud}etu gminy jest ten punkt, o którym wspomniaB Pan Przewodniczący, czyli 
Burmistrz Krobi, czyli ja musz� przedstawić wnioski, które nie zostaBy uwzgl�dnione w 
projekcie bud}etu na rok 2024. Tak}e Szanowni Państwo doskonale wiemy zawsze jest 
wi�cej potrzeb, ni} mo}liwo\ci realizacji tych}e potrzeb. I pozwólcie Państwo, }e posBu}� si� 
krótką statystyką, wBa\nie odno\nie tych wniosków nie uwzgl�dnionych  w projekcie bud}etu. 
W ramach prac nad bud}etem na rok 2024 do Urz�du Miejskiego w Krobi wpByn�Bo 38 
wniosków. Niektóre dotyczyBy zadań gminnych i powiatowych. Mo}na by przyjąć, }e podziaB 
tych wniosków wygląda nast�pująco: 11 zadań dotyczyBo mienia Powiatu, a 27 wniosków  
imienia Gminy. Z 9 wniosków na zadania gminne, 2 dotyczyBy zadań spoBecznych, zadań 
mi�kkich, to byBa pomoc mi�dzy innymi dla Warsztatów Terapii Zaj�ciowych w Piaskach i 
wspóBpraca z miejscową szkoBą, które to zostaBy uj�te w projekcie bud}etu. Z 9 zadań 
drogowych w projekcie bud}etu znalazBy 3 zadania, to są Szanowni Państwo inwestycje w 
Starej Krobi, w Domachowie i cz�\ciowo chodnik w miejscowo\ci Niepart. Dalej z 27 
wniosków na zadania gminne, które dotyczyBy dróg, o\wietlenia placów zabaw, stawów, 
wspóBpracy z organizacjami pozarządowymi, bezpo\rednio w projekcie bud}etu na przyszBy 
rok, albo jeszcze w roku obecnym 2023 zostaBo uj�tych 10 oraz 5 cz�\ciowo. To byBy dwa 
konkursy dla organizacji pozarządowych i dokumentacja na renowacj� stawów w 
miejscowo\ci  Ziemlin.  Dalej to byBy te} dokumentacje na modernizacj� \wietlic w 
miejscowo\ci |ychlewo i Pudliszki, wspóBorganizacja imprez, wymiana drzwi w \wietlicy 
wiejskiej w Przyborowie, czy modernizacja kuchni w Domachowie i budowa sceny w 
miejscowo\ci Kuczyna. W obecnym roku Szanowni Państwo przeznaczono \rodki te} na 
remont dachu w Starej Krobi, czy utwardzenie terenu w ChwaBkowie i wykonywane są te} 
dokumentacje na place zabaw, mi�dzy innymi przeniesienie placu zabaw w miejscowo\ci 
Ziemlin.  Szanowni Państwo zasadno\ć pozostaBych wniosków zostaBa zweryfikowana 
pozytywna, ale tak jak powiedziaBem na początku ze wzgl�du na ograniczone te} mo}liwo\ci 
finansowe Szanowni Państwo ich realizacja zostaBa odBo}ona w czasie. Jak doskonale 
Szanowni Państwo wiemy w trakcie ka}dego roku bud}etowego jest mo}liwo\ć te} 
uzyskania dodatkowych oszcz�dno\ci, czy poprzez oszcz�dno\ci, które Szanowni Państwo 
pojawią si� choćby w trakcie realizacji post�powań o udzielenie zamówienia publicznego, 
czyli mówimy o oszcz�dno\ciach po przetargach. Te} Szanowni Państwo staramy si� 
zawsze co roku jaką\ kwot� tak zwanych „wolnych \rodków” wprowadzić do bud}etu w 
danym roku. Te} Szanowni Państwo zaplanowali\my, jak doskonale wiecie te} dochody 
podatkowe i te} dokBadnie b�dziemy  to widzieć w pierwszym kwartale przyszBego roku, jaka 
b�dzie to skala dochodów, które wBa\nie z podatków wpByną do bud}etu gminy. Wi�c 
Szanowni  Państwo to te} nam pozwoli wspólnie podjąć decyzj�, które z tych nie 
uwzgl�dnionych przedsi�wzi�ć uda nam si� wprowadzić do bud}etu w trakcie jego  realizacji. 
Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu za zabranie gBosu i przedstawienie wniosków, które nie zostaBy 
uwzgl�dnione w projekcie bud}etu. W nast�pnym punkcie prosz� o zabranie gBosu Pana 
Skarbnika w celu przedstawienia autopoprawek Burmistrza do projektu bud}etu na rok 2024. 
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Damian Walczak Skarbnik Gminy: 
Dzi�kuj� bardzo. Prosz� Państwa autopoprawka do projektu bud}etu dotyczy dochodów, 
wydatków ale równie} innych zaBączników. Je\li chodzi o dochody, to w dziale 700 
zwi�kszamy \rodki z tytuBu opBat za trwaBy zarząd, która wniesie nam kwot� 3.500 zB, 
oczywi\cie ta zmiana jest neutralna z punktu widzenia zamo}no\ci Gminy, albo mo}liwo\ci 
przeznaczenia tych \rodków na inne cele, poniewa} jest to obrót w ramach jednostki 
samorządu terytorialnego poniewa} ten dochód jest związany z wydatkiem, który CUW 
poniesie i mo}na powiedzieć ma tylko i wyBącznie charakter ksi�gowy. W dziale 758 
zwi�kszamy dochody poprzez przeniesienie z roku 2023 zadania, o którym ju} mówili\my 
dotyczącego modernizacji dróg z pByt na terenie soBectw i caBa kwota dochodów wpBynie nam, 
my\l�, }e na początku przyszBego roku. I w dziale 921 jeste\my po realizacji inwestycji z 
udziaBem PROW w ramach \wietlic w Gogolewie i w SuBkowicach. Nieco ni}sze kwoty po 
przetargu z kolei powodują równie} zmniejszenie kwoty dotacji. Aącznie dochody 
zwi�kszamy o  3.316.600,68 zB. Wydatki prosz� Państwa jak widzimy na dole tego slajdu 
zwi�kszymy o kwot� 1.716.668 czyli o 1.600.000 mniej, co z kolei spowoduje zmniejszenie 
deficytu bud}etowego. Natomiast je\li chodzi o szczegóBy, to w dziale  600 dodajemy nowe 
zadanie „Budowa kanalizacji deszczowej w |ychlewie”, dokumentacja w kwocie 15.000 zB i 
modernizacja dróg na soBectwach z Programu Inwestycji Strategicznych, jak równie}  ze 
\rodków wBasnych, Bączna kwota 1.700.415,90 zB. Z kolei w dziale 750 zmiany i dodanie 
nowych zadań poprzez zwi�kszenie wydatków na skBadki na PFRON, likwidacj� zadania 
dotyczącego iluminacji promocyjnej. Jak Państwo wiecie decyzja te} na ostatniej sesji jest 
związana z zakupem iluminacji \wiątecznej, która znajduje si� ju} na Rynku, zadanie 
związane z wydaniem tablicy promocyjno- informacyjnej, która miaBaby charakter szerszy i 
równie} mogBaby przedstawiać informacje nie tylko dla przedsi�biorców o jaki\ kwestiach 
inwestycji, jak równie} mogBaby przedstawiać  informacje o wydarzeniach kulturalnych, 
wydarzeniach spoBecznych, które na terenie naszej gminy b�dą si� odbywać oraz 
zwi�kszamy \rodki na opBatach za trwaBy zarząd, czyli to jest ta sama kwota, którą mieli\my 
po stronie dochodów. W dziale 758 zwi�kszamy kwot� rezerwy inwestycyjnej o 12.000 zB. I w 
dziale 801 dokonujemy przeniesienia \rodków w ramach ZespoBu Szkolno-Przedszkolnego w 
Pudliszkach, pomi�dzy rozdziaBem 80101 i 80104 ze szkoBy podstawowej do przedszkola. 
Zwi�kszamy dochody, wi�c o kwot� tak jak przed chwilą mówiBem 3.316.000, wydatki o 
1.716.000, wydatki majątkowe o 1.712.415,90 zB. Zmniejszamy deficyt i potrzeby kredytowe 
oraz dBug o 1.600.000 zB i dokonujemy równie} korekty postanowień uchwaBy.  To jest 
wszystko, je\li chodzi prosz� Państwa odno\nie autopoprawki. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie  autopoprawek. Dzi�kuj� te} za wcze\niejsze 
zabieranie gBosu. Szanowni Państwo nast�pnym punktem w procedurze uchwalenia bud}etu 
jest dyskusja. Otwieram dyskusj� nad projektem bud}etu na rok 2024. Kto z Państwa 
Radnych chciaBby zabrać gBos? Prosz� bardzo Radny Perdon. 
Radny Krzysztof Perdon : 
Panie  Przewodniczący, kiepsko sBychać, Panie Burmistrzu. Jedno zdanie na temat bud}etu. 
Uwa}am, }e bud}et, który wspólnie przygotowali\my i b�dziemy za chwil� go ewentualnie 
uchwalać, mam taką nadziej� jest przygotowany dobrze. Jest to bud}et moim zdaniem 
odpowiedzialny, gwarantujący realizacj� wszystkich podstawowych zadań Gminy. MogBy być 
lepszy gdyby byBo wi�cej \rodków finansowych, ale jest to bud}et na miar� naszej gminy. To 
tyle odno\nie bud}etu, ale chciaBbym, }eby w tym miejscu, w który mówimy o finansach 
chciaBbym zwrócić uwag� jeszcze na dwie kwestie. ProsiBbym Pana Burmistrza o to, aby 
dokonać przeglądu programów finansowych, które są zaplanowane, jeszcze nie 
uruchomione. Mówi si� du}o o \rodkach zewn�trznych, }eby\my byli gotowi, przygotowani 
do ewentualnego uruchomienia tych \rodków na wydatki majątkowe. A mam tu na my\li dwa 
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wydatki majątkowe. Jeden mi bliski i  o którym w przerwie mówiBem z Panem Alojzym, a 
mianowicie o paBacu w Pudliszkach, który popada w coraz wi�kszą ruin�. Być mo}e pojawią 
si� jakie\ \rodki, jaki\ pomysB  }eby ten obiekt zabytkowy, no nie rozleciaB si� do końca. 
Drugi mi bliski  ze wzgl�du na miejsce, w którym pracuj�, a mianowicie, mo}e pojawią si� 
\rodki na wybudowanie nowego obiektu dla Stra}y Po}arnej. Wtedy mogliby\my przenie\ć 
ten obiekt z ulicy Ogród Ludowy  w inne miejsce. Uwa}am, }e takim miejscem jest plac po 
mBynie i gdyby si� udaBo, być mo}e si� pojawią, mo}e nale}y rozpocząć dziaBania 
zmierzające do projektowania jakie\ koncepcji chocia}, bo jakby si� pojawiBy \rodki, to teraz 
sam jestem w takiej sytuacji, gdzie pojawiBy si� pewne \rodki finansowe z funduszu 
MarszaBka Województwa i nie mog� do nich przystąpić, bo nie mam dokumentacji, nie mam 
pozwolenia, a termin skBadania jest krótki. To jest jedna rzecz. I druga, cieszymy si�, }e 
udaBo si� zdobyć pieniądze na stadion. Mam nadziej�, }e zrealizujemy to zadanie, b�dziemy 
mieli nowy pi�kny obiekt. Ale mam nadziej�, co prawda ten rok pokazaB, }e nie myl� si�, }e 
nie zapomnimy o zabezpieczeniu pozostaBych. To znaczy o obiektach ChwaBkowie i 
Pudliszkach, aby one nie niszczaBy, }eby ten jedyny, moim zdaniem chyba mi si� wydaje kort 
tenisowy w Powiecie Gostyńskim doprowadzić do porządnego stanu, no i }eby te obiekty 
dalej funkcjonowaBy. Tegoroczne dziaBania i wcze\niejsze dziaBania pokazują, }e tak si� 
dzieje i mam nadziej�, }e b�dzie to utrzymane. No, bo ju} te wydatki inwestycyjne, które w 
tym roku byBy wyBo}one na te obiekty dają nadziej�, }e tak b�dzie. I o to bym prosiB. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panu Radnemu za zabranie gBosu, wyra}enie opinii na temat projektu. Czy kto\ z 
Państwa Radnych jeszcze chciaBby zabrać gBos? Szanowni Państwo ja mo}e tylko dwa sBowa  
tak}e chciaBbym wyrazić na temat projektu. My\l�, }e Radny Perdon te} tutaj to podkre\liB, 
te} chciaBbym si� do tego odnie\ć. My\l�, }e ten bud}et jest skonstruowany w taki sposób, 
}e on gwarantuje zrównowa}ony rozwój Gminy. Państwo mieli\cie okazj� zauwa}yć, te 
wydatki, które są planowane, szczególnie wydatki majątkowe si�gają do ka}dego zakątka 
gminy, nie tylko skupiają si� na tych, a nie tamtych miejscowo\ciach. Starali\my si� te} 
oczywi\cie pracując nad projektem, który Pan Burmistrz przedstawiB. Jako Radni, jako 
przedstawiciele poszczególnych okr�gów tak}e wyrazić wBasne opinie i zaznaczyć te wa}ne 
inwestycje w swoich okr�gach. One byBy bardzo cz�sto spójne z propozycjami Burmistrza, 
które to zresztą powstawaBy w trakcie prac w ciągu roku na posiedzeniach Komisji , czy na 
posiedzeniach sesji Rady Miejskiej, zgBaszamy te zadania, które pó{niej szcz�\liwie znajdują 
si� w projekcie. Cieszyć powinno malejące zadBu}enie. Pan Skarbnik te} o tym mówiB, tak}e i 
to ile wydajemy na obsBug� tego zadBu}enia, bo to jest te} dla nas ogromne obcią}enia, ale 
wydatkowane \rodki na wydatki majątkowe te} niestety związane są z zaciąganiem 
kredytów, a te kredyty w ostatnim czasie niestety byBy zbyt drogie. Miejmy nadziej�, }e ju} ta 
tendencja spadkowa b�dzie nast�pować dalej w tym, a nie innym kierunku. Ja z mojej strony 
tyle. Panu Burmistrzu jeszcze chciaB ad wocem od wypowiedzi Pana Radnego Perdona. 
Prosz� bardzo. 
Aukasz Kubiak Burmistrz Krobi : 
Szanowni Państwo Radni. Opowiadając na tą opini�, czy te} pro\b�, czy wnioski Pana 
Radnego Krzysztofa Perdona na pewno powiem, }e si� zgadzam, }e  ten bud}et jest 
odpowiedzialny, je}eli u}ywamy albo chcemy u}yć jakiego\ przymiotnika, bo tak jak 
wcze\niej zostaBo to ju} przedstawione, Szanowni Państwo my te} funkcjonujemy jako 
samorząd w oparciu o dochody, które sami uzyskujemy od naszych mieszkańców, ale te} si� 
opieramy na subwencjach i dotacjach, czyli \rodkach, które pochodzą z bud}etu Państwa 
czy bud}etu Unii Europejskiej. I w kontek\cie tych szans, które przed nami stoją, jak Państwo 
doskonale wiecie w ramach tej najbli}szej, czy ju} trwającej ju} perspektywy finansowej Unii 
Europejskiej do roku 2027 Szanowni Państwo jeste\my w trakcie opracowywania Strategii 
Rozwoju Gminy Krobia na najbli}sze 8 lat. Te} Szanowni Państwo jeste\my ju} po kolejnym 
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spotkaniu w zakresie przygotowania kolejnego strategicznego dokumentu, czyli Gminnego 
Programu Rewitalizacji, czyli mo}na powiedzieć planu rewitalizacji, który zrealizowali\my 
wspólnie z wami z mieszkańcami w ostatnich 8 latach. I  Szanowni Państwo te 
przedsi�wzi�cia i te budynki, czy miejsca, o których Pan Radny wspomniaB Szanowni 
Państwo, jak najbardziej b�dą si� wpisywaBy w te obszary, które Szanowni Państwo tą naszą 
wspólną interwencją w postaci te} dokumentacji powinny Szanowni Państwo być obj�te. Co 
do paBacu w Pudliszkach oczywi\cie Szanowni Państwo wszyscy sobie zdajemy spraw�, }e 
to jest obecnie wBasno\ć prywatna, wi�c samorząd gminny nie dysponuje prawem wBasno\ci. 
Nie chc� Szanowni Państwu wi�cej dzisiaj mówić, oczywi\cie wszystko jest w }yciu mo}liwe, 
zwBaszcza w tym }yciu samorządowym, }e kiedy\ te} to co jest wBasno\cią prywatną mo}e 
stać si� wBasno\cią samorządową i te} nie mo}emy Szanowni Państwo tego wykluczać, ale 
procedura na pewno nie b�dzie Batwa samego przej�cia tej nieruchomo\ci,  a co dopiero 
Szanowni Państwo realizacji inwestycji, aczkolwiek tak powiedziaBem, wszystko te} 
Szanowni Państwo jest mo}liwe i wszystko te} musimy brać pod uwag�. Co do Szanowni 
Państwo przeniesienia naszej remizy krobskiej wBa\nie w to miejsce, o którym Pan Radny 
wspomniaB od lat Szanowni Państwo jest ta koncepcja i ten pomysB, }eby tak si� staBo. Wi�c 
te} si� zgadzam, }e powinni\my te} pomaBu szykować projekty budowlane, aby tą dziaBk� 
przy drodze wojewódzkiej 434 w Krobi przy ul. Powstańców Wielkopolskich brać pod uwag�. 
Jak pami�tacie w obecnym budynku Starej Gazowni te} wedBug pierwszej koncepcji miaBa 
wBa\nie si� tam znajdować ta przyszBa remiza dla naszych druhen i druhów, ale wtedy 
wiadomo byB problem z tym, }e nie mogli\my zdobyć funduszy na zadanie wBa\nie w 
zakresie tej ochrony przeciwpo}arowej, wi�c nastąpiBa zmiana koncepcji i poszli\my w 
obszar polityki spoBecznej, ale jak najbardziej te} b�dziemy to Panie Radny mieć na 
wzgl�dzie. Co do obiektów sportowych, oczywi\cie tak jak Państwo doskonale ju} wiecie to 
wybrzmiaBo plan na najbli}sze dwa lata jest taki, }eby powstaB dBugo oczekiwany ju} te} przez 
spoBeczno\ć Szanowni Państwo krobski gminny obiekt sportowy w Krobi. Ale te} Szanowni 
Państwo te} nie zapominamy o pozostaBych naszych obiektach sportowych. CaBy czas 
Szanowni Państwo trwają co roku, mo}na powiedzieć w tej kadencji co roku, Szanowni 
Państwo byBy realizowane inwestycje zarówno w obiekt sportowy w Pudliszkach, jak równie} 
w obiekt sportowy w ChwaBkowie. Mamy te} caBy czas dokumentacj� wa}ną, którą 
realizujemy, je\li chodzi o modernizacj� stadionu sportowego w Pudliszkach, wi�c te} 
Szanowni Państwo b�dziemy starali si� te} korzystać ze \rodków zewn�trznych, aby te} to 
nasze obiekty sportowe ulegaBy dalszej modernizacji. Te} Szanowni Państwo zobaczymy 
jakie te} b�dą \rodki dost�pne z danych Ministerstw, czy ró}nych dotacji celowych, które 
b�dą oferowane jak zakBadamy przez nowy Rząd. Wi�c te} Szanowni Państwo b�dziemy 
monitorować te} mo}liwo\ci absorpcji \rodków z bud}etu Państwa i ró}nych  instytucji 
rządowych. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu. Czy są jakie\ jeszcze pytania z Państwa strony? Czy kto\ z 
Państwa chciaBby zabrać gBos? Nie widz�. W związku z tym zamykam dyskusj�. Szanowni 
Państwo przechodzimy do dwóch gBosowań. 
Autopoprawka do projektu uchwaBy stanowi zaBącznik nr 5 do protokoBu.  
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie bud}etu Gminy Krobia 
na rok 2024.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
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WBodarczyk 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/570/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r.  w sprawie: uchwaBy w sprawie bud}etu Gminy Krobia na rok 2024.  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
Gratuluj� Panie Burmistrzu. JednogBo\nie Rada Miejska uchwaliBa bud}et na rok 2024, z 
nadzieją oczywi\cie, }e ta realizacja bud}etu b�dzie przebiegać bardzo sprawnie, przede 
wszystkim z korzy\cią oczywi\cie dla mieszkańców gminy Krobia, bo taki nasz wspólny cel 
jest najwa}niejszy.  Pan Burmistrz prosz� bardzo. 
Aukasz Kubiak Burmistrz Krobi : 
Szanowni Państwo Radni. Serdecznie dzi�kuj�  w imieniu wBasnym,  wszystkich te} 
najbli}szych wspóBpracowników, te} kierowników, dyrektorów gminnych jednostek 
organizacyjnych, te} Państwa SoBtysów, wszystkich te} przedstawicieli organizacji 
pozarządowych, organizacji soBeckich, które dziaBają na terenie gminy Krobia, bo my\l�, }e 
wspólnymi siBami b�dziemy ten bud}et chcieli w przyszBym roku zrealizować. Oczywi\cie 
Szanowni Państwo do 30 kwietnia, bo do 30 kwietnia Szanowni Państwo obowiązuje 
kadencja obecnego samorządu, ale te} b�dziemy }yczyć na pewno nowym wBadzom 
realizacji tego bud}etu ju} od 1 maja. Wi�c jeszcze raz serdecznie dzi�kuj� te} Państwu, 
gratuluj�  te} tej wspólnie dobrze wykonanej pracy. Te} dzi�kuj�  wszystkim moim 
wspóBpracownikom, wszystkim kierownikom, dyrektorom jednostek i wszystkim osobom, 
które tą swoją cegieBk�, Szanowni Państwo, doBo}yBy do tego, aby zarówno Wieloletnia 
Prognoza Finansowa, jak i plan finansowy wspólnie przygotować. Wi�c }ycz� Państwu, 
}yczymy sobie wszyscy pomy\lnej realizacji tego zrównowa}onego, odpowiedzialnego i 
nastawionego te} na \rodowisko naturalne bud}etu. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Burmistrzu. My\l�, }e ze strony Rady do końca kwietnia, tak jak 
Pan Burmistrz powiedziaB b�dzie Pan miaB wsparcie w realizacji tego bud}etu, je}eli 
b�dzie trzeba, to na pewno b�dziemy te} wnioskować o jakie\ na bie}ąco zmiany, które 
te} oczywi\cie wcze\niej b�dziemy dyskutować i analizować. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Apelu dotyczącego zmiany UchwaBy 
Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. 
w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego, ograniczeń 
lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 
Naczelnik WydziaBu Spraw SpoBecznych Adam Sarbinowski: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Równie} na ten temat dyskusja 
toczyBa si� podczas posiedzenia wspólnego Rady Miejskiej w Krobi. Pozwólcie Państwo, }e 
odczytam t� cz�\ć najwa}niejszą uchwaBy, czyli uzasadnienie. W związku z obowiązkiem 
wynikającym z uchwaBy antysmogowej, która nakBada wymian� starych kotBów na w�giel i 
drewno do końca 2023 roku oraz kominków i pieców do 2025 roku Rada Miejska w Krobi 
postanawiaBa podjąć apel i zwrócić si� do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego o zmian� 
tych terminów w związku z niestabilną sytuacją ekonomiczną i polityczną, zaburzeniami na 
rynku paliw, niejasnymi wytycznymi Unii Europejskiej w kwestii wykorzystywania paliw, 
sytuacj� ekonomiczną mieszkańców gminy Krobia oraz niewBa\ciwą dost�pno\cią \rodków 
do czasu w jakim nale}aBo wykonać wytyczne wynikające z uchwaBy antysmogowej. GBówną 
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przesBanką wydBu}enia terminów wymiany starych kotBów jest to, }e mieszkańcy nie 
posiadają wystarczających \rodków na wymian� starych pieców, co wymaga dBu}szego 
czasu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Naczelniku za przedstawienie projektu uchwaBy. Szanowni Państwo ogólnie 
na ten temat dyskutowali\my podczas posiedzenia \rodowego, tam zaBo}enia do uchwaBy 
zostaBy omówione. Państwo Radni tak}e zabierali gBos. Czy dzisiaj jeszcze kto\ w tym 
temacie chciaBby si� wypowiedzieć? Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LXVIII/571/2023 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 15 grudnia 2023 
r.  w sprawie: Apelu dotyczącego zmiany UchwaBy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze 
województwa wielkopolskiego, ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w 
których nast�puje spalanie paliw. .  
Wyniki gBosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, 
Krzysztof Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek 
WBodarczyk 
 
20. Wolne gBosy i wnioski. 
Katarzyna Aabęda mieszkanka Krobi: 
Dzień dobry. Nazywam si� Katarzyna Aab�da, cz�\ć z Państwa na pewno mnie zna. Drodzy 
Państwo. Szanowna Rado Miejska.  Panie Burmistrzu. Drodzy pracownicy Urz�du i drodzy 
mieszkańcy, którzy te} nas oglądają zdalnie. Wyst�puj� dzisiaj jako mieszkanka gminy 
Krobia, jako spoBecznik, jako samorządowiec,  a przede wszystkim jako reprezentant 
Stowarzyszenia Merkury, którego niewątpliwą przyjemno\ć mam być Prezesem. Przychodz� 
tu dzi\ do Państwa w celach stricte informacyjnych i nie oczekuje }adnej odpowiedzi z 
Państwa strony. Chc� dzisiaj Państwo opowiedzieć o niewątpliwym sukcesie organizacji 
pozarządowej, które przewodnicz�. Chc� by Radni i mieszkańcy byli \wiadomi, }e w naszej 
gminie funkcjonują takie organizacje jak moja, jak dziaBają i z czym muszą si� mierzyć. 
Gmina skBada si� z ludzi, w\ród nich są te} ludzie z pasją. Niestety promocja ich dziaBań, 
promocja ludzi, którzy si� po\wi�cają i dbają  o dobre imi� Gminy nie zawsze jest 
odpowiednia i w punkt.  I nie dotyczy to tylko mojego stowarzyszenia. W zeszBym tygodniu w 
piątek byli\my obecni na gali rozdania najbardziej presti}owych nagród w \wiecie nauki 
polskiej. W gali konkursu Popularyzator Nauki 2023 zorganizowanej w Warszawie w Polskiej 
Agencji Prasowej. Jest to najwy}sze mo}liwe wyró}nienie dla osób zajmujących si� 
propagowaniem nauki w naszym kraju, która organizowana jest pod patronatem Ministerstwa 
Nauki, Edukacji, Polskiego Radia, Polskiej Agencji Prasowej oraz Polskiej Akademii Nauk.  
Otrzymali\my tam nagrod� w kategorii zespóB. W konkursie co roku biorą udziaB ludzie 
związani z nauką, którzy ją propagują. W gBównej mierze są to naukowcy. Z ponad 100 
zgBoszeń 84 trafiBy do oceny pierwszej kapituBy. Wybrano wówczas zaledwie 21 finalistów, 
których podzielono na pi�ć kategorii. Animator, naukowiec, media, instytucja oraz zespóB. 
Kandydatury oceniBa kapituBa zBo}ona z przedstawicieli \rodowiska naukowego, 
popularyzatorów nauki i przedstawicieli portalu Nauka Polska. Obradom przewodniczyB 
MichaB Kleiber   Przewodniczący Polskiego Komitetu ds. UNESCO, wieloletni Prezes Polskiej 
Akademii Nauk, byBy Minister Nauki, Informatyzacji, jeden z inicjatorów tego konkursu. 
Oceniali nas równie} Pan Dariusz Aksamit dziaBacz Marszu dla Nauki, profesor Magdalena 
Fikus popularyzatorka nauki, wspóBorganizatorka Warszawskiego Festiwalu Nauki, Robert 
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Firmhofer Dyrektur Centrum Nauki Kopernik, redaktor Krzysztof Michalski  dziennikarz 
Naukowy Polskiego Radia, czy te} doktor habilitowany Robert MysBajek biolog i 
popularyzator nauki, a tak}e przedstawiciel serwisu redakcji Nauka Polska. Stowarzyszenie 
Merkury zwyci�}yBo w kategorii zespóB pokonując zespoBy Alzarchemia, Biotechnologia 
Politechniki Bydgoskiej,  czy ZespóB DziaBu Edukacji Szkolnej Narodowego Centrum Badań 
Jądrowych. Poza oczywistym zaszczytem i presti}em w związku z otrzymaniem nagrody na 
tak wysokim szczeblu najwi�kszą warto\cią dla nas byBo docenienie naszej pracy, pracy 
ci�}kiej i bardzo wymagającej, dziejącej si� dodatkowo niezale}nie od naszej pracy 
zawodowej. Docenienie tego, }e dziaBamy spoBecznie na rzecz maBych spoBeczno\ci 
prezentując najwy}sze standardy propagowania nauki. Docenienie, którego nie zawsze 
do\wiadczamy w naszej maBej ojczy{nie.  Na scenie stali\my jak równym z równym, z 
wielkimi osobami ze \wiata nauki, przy osobach, które po\wi�cają }ycie dla nich. 
Profesorowie oraz doktorzy nauk z wielkich instytucji i o\rodków badawczych kBaniali nam si� 
i skBadali gratulacje. To wielka rzecz dla nas, to dla nas rzecz przeBomowa. O wiele 
wa}niejsze od pieni�dzy, na których nigdy nam nie zale}aBo i  zale}eć nigdy nie b�dzie, gdy} 
za swoją prac� nie pobieramy wynagrodzenia. Przy okazji tematu pieni�dzy chciaBabym tutaj 
podzi�kować Państwu, Państwo Radnym i wBadzom samorządowym, które corocznie 
przekazują z bud}etu Gminy Krobia dotacje na realizacje mi�dzy innymi naszych dziaBań. Te 
dotacje nie są szczególnie wysokie, wr�cz \mieszne przy tym, czym dysponują nasi 
konkurenci w tym konkursie. To powód zarówno do dumy, }e tak umiej�tnie potrafimy 
dysponować  publicznymi pieni�dzmi, ale i te} powód do swoistego wstydu. Pokrótce 
przedstawi� jakie projekty realizowali\my na przestrzeni 4 lat naszej dziaBalno\ci z dotacji 
Gminy Krobia. W 2020 roku dotacja wynosiBa 10.000 zB. Zrealizowali\my wówczas warsztaty 
kreatywnej nauki oraz klub konstruktora. W ramach zaj�ć przeprowadzono spotkanie 
warsztatowe z dziećmi i mBodzie}ą . Przeprowadzono lajty naukowe oraz zbudowano trzy 
urządzenia, które niestety do dzi\ pokryte kurzem znajdują si� w budynkach MaBego 
Kopernika. OdbyBy si� tak}e zaj�cia z astronomii, jedno wykBadowe przedstawiające ciaBa 
niebieskie na naszym niebie oraz drugie o eksploracji Marsa. W 2021 roku dotacja ulegBa 
zmniejszeniu do 8.000 zB, realizowali\my wówczas dwa projekty „Poznaj [wiat pod 
mikroskopem”, czyli zaj�cia z mikroskopowania, które odbywaBy si� przez caBy rok. Efektem 
projektu byBo stworzenie te} albumu, który niestety te} smutno le}y gdzie\ zapomniany w 
MaBym Koperniku  oraz projekt realizowany w 2021 roku, drugi „Nauka to gra przypadków, 
zaj�cia warsztatowe z tworzenia gier”. I tutaj  powstaBa gra karciano-strategiczna mówiąca o 
pseudonauce oraz nauce i powstaB tak}e wykBad lajf o zagro}eniach z pseudonauki. Gra 
zostaBa te} przekazana, ale niestety bez odzewu, te} znajduje si� gdzie\ schowana w szafie. 
W 2022 roku dotacja znów ulegBa zmniejszeniu do 7.000 zB i mimo tego zrealizowali\my a} 
trzy projekty. Pierwszy z nich to „Podró}e po ukBadzie sBonecznym”, czyli zaj�cia warsztatowe 
omawiające wszystkie planety ukBadu sBonecznego. Na zakończenie ka}da ze szkóB, których 
organem prowadzącym jest Gmina Krobia  otrzymaBa boksy do przeprowadzenia zaj�ć o 
kosmosie w szkole. Kolejnym projektem byB Klub lokalnego odkrywcy, czyli zaj�cia terenowe 
omawiające histori� naszego miasta. Stworzono wówczas interaktywną map� Krobi, która 
przekazana byBa w formacie A0 do powieszenia na przykBad w tym budynku, tutaj gdzie 
znajdujemy si� w Krob_Kulcie. Ale niestety nikt nie poprosiB ani o aktualizacj� tej mapy, ani 
tej mapy nigdzie publicznie nie powieszono. Dodatkowo ju} poza projektem zrealizowali\my 
jej wersj� online, jest ona dost�pna na naszej stronie. Jednak Gmina Krobia nie promuje jej 
w }aden sposób. Wi�kszo\ć z Państwa mo}e nie widzieć, }e takie co\ istnieje. A szkoda, bo 
to byBa fajna promocja naszego miasta, w dodatku za darmo. I trzeci projekt 2023 roku, to 
Wielcy naukowcy, na którym omówili\my podczas zaj�ć warsztatowych siedem sylwetek 
naukowców,  którzy zmienili \wiat. Efektem byBa publikacja „Wielcy naukowcy”, która trafiBa 
do szkóB oraz do Krob_Kultu. W 2023, czyli w tym mijającym ju} prawie zakończyli\my 
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dziaBania projektowe. Zrealizowali\my przy dotacji 7.000zB  dwa du}e projekty. Pierwszy z 
nich to Labmaluch, czyli 9 spotkań z dziećmi w wieku od 3 do 4 lat, du}y wraz z rodzicami. 
Podczas zaj�ć eksperymentowali, bawili si� i poznawali nauk�.  Po ka}dych zaj�ciach ka}dy 
uczestnik otrzymywaB  tak zwanego lapboxa, w którym oprócz materiaBów do odtworzenia 
do\wiadczeń w domu znajdowaBy si� tak}e specjalnie opracowane przez nas karty, by rodzic 
mógB omówić eksperyment w domu w sposób fachowy. Zainteresowanie zaj�ciami byBo 
ogromne i niestety z przyczyn finansowych i ograniczenia miejsca musieli\my odmawiać 
kolejnym zainteresowanym. Zaj�cia b�dziemy chcieli realizować w roku 2024. Kolejny du}y 
projekt „Chwila dla nauk”i, czyli pi�ć weekendów naukowych, czyli omawiali\my ró}ne 
zagadnienia naukowe, w tym kosmos, dinozaury, Leonardo da Vinci, biologia oraz 
elektronika i elektryka. Ka}dy weekend to byBy wykBady, filmy, które byBy puszczane  razem 
we wspóBpracy z twórcami internetowymi, warsztaty dla dzieci i mBodzie}y oraz drzwi otwarte 
w niedziel�, na które przygotowywana zawsze byBa wystawa. Drzwi otwarte odbywaBy si� w 
godzinach od 12.00 do godziny 17.00, ale niestety }aden z Państwa, no nie zaszczyciB nas 
swoją obecno\cią. Oprócz tych dziaBań w ramach tej dotacji 7.000 zB w tym roku stworzono 
tak}e trzy dodatki do Biuletynu Gminy Krobia, ostatni dodatek uka}e si� w ostatnim 
tegorocznym Biuletynie, my\l�, }e ju} w przyszBym tygodniu. Bardzo aktywnie dziaBamy te} 
na rzecz seniorów. Tworzymy dla nich warsztaty, spotkania, a nawet du}e imprezy. W roku 
2023 pracowali\my z trzema \rodowiskami seniorów. W Pudliszkach prowadząc regularne 
zaj�cia warsztatowe dwa razy w miesiącu lub raz w miesiącu. W Krobi ze Stowarzyszeniem 
byBych pracowników  o\wiaty realizując wspólnie dla nich projekt spotkania senioralne po 
godzinach. ByB to projekt  dotacyjny z Powiatu Gostyńskiego oraz pracowali\my dla seniorów 
przy Starej Gazowni. I tutaj bardzo boli nas fakt, }e od wrze\nia nie poproszono nas do 
zBo}enia oferty dla tej ostatniej grupy w Starej Gazowni. Wiem, }e projekt si� skończyB, ale 
mimo to zaj�cia si� tam jeszcze nadal odbywaBy. Nie dostali\my nawet propozycji zBo}enia 
jakiejkolwiek oferty mimo, }e ta wspóBpraca z tymi seniorami  zawsze przebiegaBa wzorowo, a 
z grupą seniorów po prostu si� z}yli\my.  W przestrzeni publicznej spotkać te} nas mo}na 
przy okazji festynów i wydarzeń kulturalnych. Po negocjacjach w Urz�dzie idąc na 
kompromisy zorganizowali\my laboratorium naukowe podczas Dni Krobi, które okazaBy si� 
bardzo du}ym sukcesem oraz otwarcie Wyspy Kasztelańskiej. Dzi�kuj� Panu Burmistrzowi 
za zaufanie w realizacji tych dwóch zadań, my\l� }e wypadBy one bardzo poprawnie. W tym 
roku zdecydowali\my si� te} na organizacj� maBego Dnia Dziecka, które byBo swoistym 
zrywem trzech podmiotów, Stowarzyszenia Merkury, ZUINNA oraz EM-Project. Liczba dzieci 
bardzo nas zaskoczyBa, ale w zasadzie nie ma czego si� dziwić skoro samorząd nie stworzyB 
nic dla swoich dzieci, dla swoich najmBodszych mieszkańców. I tutaj kto\ mo}e powiedzieć, 
}e nie byBo \rodków finansowych na ten cel. Prosz� Państwa my wydali\my niecaBe 200 zB na 
to, }eby kupić dzieciom sBodycze, a reszt� pokryli\my z wBasnego wolontariatu i wBasnej 
pracy. To wystarczyBo, dzieci byBy bardzo zadowolone. Mam nadziej�, }e w przyszBym roku 
zorganizujemy co\ wspólnie i b�dzie to co\  jeszcze wi�kszego ni} teraz. Kim są zatem 
ludzie, którzy  tworzą to Stowarzyszenie Merkury, kto to jest. To są przede wszystkim 
mieszkańcy gminy Krobia i osoby pochodzące z tej gminy. Jest to grupa znajomych  i 
rodzina, to ludzie peBni pasji, pozytywnie nastwieni do \wiata, dla których nie ma rzeczy 
niemo}liwych.  Są to ludzie, którzy pomimo kBód rzucanych pod nogi si� nie poddają, 
wzajemnie si� nakr�cają i dziaBają. Jeste\my bardzo ugodowi, zawsze si� da z nami 
dogadać, je}eli dziaBamy w sBusznej sprawie. Jeste\my bardzo otwarci na zmiany i bardzo 
elastyczni. Ka}dy z nas pracuje zawodowo i pomimo , }e nikt z nas nie jest nauczycielem, 
ani nie jest związany ze \rodowiskiem naukowym dziaBa na rzecz nauki, pasji, po\wiecenia   
z ogromną satysfakcj�. Jak widać po otrzymaniu nagrody z Ministerstwa Edukacji nie 
potrzeba nam wyksztaBcenia pedagogicznego, które nam jest czasami wypominane, }e go 
nie posiadamy. Wypowiadane nam są te sBowa cz�sto podczas dyskusji. Dyskusji trudnych, 
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gdy walczymy o docenienie i szacunek z Państwa strony i o traktowanie nas na powa}nie. 
Mamy wiele problemów te} natury organizacyjnej. Przede wszystkim nie posiadamy wBasnej 
siedziby, gdzie mogliby\my rozwinąć skrzydBa, schować materiaBy, czy zwyczajnie prowadzić 
kolejne projekty. Nasze magazyny to pomieszczenia gospodarcze oraz prywatne mieszkania, 
a wszystko to co mamy przewozimy w siatach i transporterach.  Podczas gali konkursu 
laureaci umawiali si� na wzajemne odwiedziny, my wstrzymali\my si� od tych zaproszeń, bo 
gdzie mamy zaprosić tych go\ci. Wielokrotnie prosili\my o wyznaczenie siedziby. I tak, 
jestem te} samorządowcem, bo samorządowcem si� jest, a nie bywa tylko na jedną 
kadencj� i wiem, }e Gmina mo}e nie dysponować budynkami, lokalami tak, }eby ka}da 
organizacja samorządowa posiadaBa co\ na wBasno\ć.  Ale odpowied{, }e nikt nie posiada w 
gminie, }adna organizacja nie posiada w gminie czego\ na wBasno\ć, no niestety nie jest 
prawdą. Harcówka, Aowca, Bractwo Kurkowe, Krobianka Krobia. Czy} oni nie posiadają 
swoich siedzib na wBasno\ć. Czy ja mog� sobie wej\ć do tego budynku, który oni zajmują i 
przeprowadzić tam swoje zaj�cia? Nie, nie mog� tego zrobić, bo musz� zapytać ich jako 
zarządcy miejsca. Mo}e {le interpretuj� definicj� czego\ na wBasno\ć. Ale dla mnie to jest 
wBa\nie ta rzecz, o którą walczmy. Wiele osób pyta te} nas o MaBego Kopernika, wszak tam 
stacjonujemy najcz�\ciej w Krobi. Nigdy nie wypowiadaBam si� na temat MaBego Kopernika w 
Krobi. My\l�, }e w tym roku kończąc jego realizacj� przyszedB czas na podsumowanie z 
mojej strony. Pytano nas nawet czy jeste\my zatrudnieni z MaBym Koperniku. Nie, 
ka}dorazowo pytamy o wej\cie do niego, nie mo}emy tam stworzyć czego\ na staBe, nie 
mo}emy sobie poukBadać po swojemu i tak dalej.  Projekt MaBego Kopernika jest mi bardzo 
bliski. W zasadzie bardzo te} istotnym dla caBego Stowarzyszenia, bo od tego si� zacz�Bo. W 
projekcie byBam od początku. TworzyBam go, prowadziBam zaj�cia, tworzyBam scenariusze 
zaj�ć, organizowaBam zakupy materiaBów, tworzyBam dokumentacj�, plany zaj�ć i tak dalej. 
ByBam  caBym sercem przy tym projekcie, który staB si� najwa}niejszą istotą funkcjonowania w 
moim }yciu.  Od początku widziaBam, }e to dziaBanie ma sens, jest ciekawe, innowacyjne, ale 
od początku te} nie byBo to zrobione tak, jakbym sobie to wyobra}aBa.  Cz�sto nie liczono si� 
tam z moim zdaniem i wskazówkami. Robiono po swojemu co ostatecznie nie okazaBo si� 
niezbyt dobrym rozwiązaniem. Ogromny potencjaB miejsca, szansa na stworzenie  czego\ 
wyjątkowego na skal� caBej okolicy, caBego regionu, co\ wyjątkowego. Uwa}am, }e 
ostatecznym ciosem dla projektu staBo si� odej\cie dwóch osób. Marii Koncewicz, która jest 
moim zast�pcą w Stowarzyszeniu, moją prawą r�ką oraz mnie. WBadze Gminy zdecydowaBy, 
}e w projekcie brali udziaB nauczyciele. Jak najbardziej zgadzam si� z tym, ale niestety 
niektórzy z nich, którzy mieli pracować w Koperniku nie byli zainteresowani innym sposobem 
pracy, który próbowali\my wprowadzić w murach Kopernika. W rezultacie w konflikcie 
interesów Gmina stan�Ba za groblem nauczycielskim, a my nie wyobra}aBy\my sobie pracy 
pod ich dyktandem. Bo drodzy Państwo edukacja, a popularyzacja to są dwie ró}ne rzeczy. 
Edukacj� mo}emy przeprowadzić w szkole, a popularyzacj� w miejscach takich jak na 
przykBad MaBy Kopernik. Ostatecznie nie zakończono zakBadanego planu pracy projektu 
MaBego Kopernika. Nie dokończono semestru \wiatBo oraz nie zorganizowano w ogóle 
semestru geologia i geografia. PozostaBe dwa budynki i mnóstwo cudownych pomocy 
edukacyjnych, które pochowane są w szafach. I co teraz mamy w tym miejscu. Budynek na 
wyspie w wi�kszo\ci stoi pusty, a w Szkole Podstawowej odbywają si� w wi�kszo\ci lekcje 
dla szkoBy \redniej. Od początku pytaBam co dalej. Kilka lat temu ju} zastanowiBam si� co 
dalej zrobić, by ten MaBy Kopernik funkcjonowaB pBynnie zaraz po zakończaniu projektu. 
Zawsze otrzymywaBam informacj�, Kasia  pó{niej. Pó{niej si� nad tym zastanowimy. No i 
wBa\nie w tym roku przyszBo to pó{niej. Bo kończąc projekt Kopernika laboratorium naukowe 
podczas Dni Krobi zakończyli\my ten projekt. No i co mamy dalej? Nie mamy nic. Panie 
Burmistrzu, miaB Pan potencjaB, miaB Pan miejsce, materiaBy, plany dziaBania, gotowe 
rozwiązania, ludzi i ludzi najlepszych w kraju, którzy zajmują si� popularyzacją nauki i to w 
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dodatku za darmo. A zostaBy Panu dwa budynki, które ci�}ko b�dzie odbudować w 
przyszBo\ci,  by dalej byBy ambasadą nauki w regionie. Dzi�kuj� Państwu i }ycz� zdrowych, 
WesoBych [wiąt od caBego Stowarzyszenia Merkury.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo za zabranie gBosu. Tak, prosz� bardzo Pan Burmistrz ad vocem wystąpienia 
Pani Katarzyny Aąb�dy. 
Aukasz Kubiak Burmistrz Krobi : 
Szanowni Państwo. Szanowna Pani. Teraz niezr�cznie stoj�, bo stoj�, stoj� tyBem i za chwil� 
b�dzie kolejny argument, }e samorząd, czy ja osobi\cie stoj� tyBem do Stowarzyszenia 
Merkury. Szanowni Państwo, ciesz� si� bardzo, }e }yjemy w wolnym kraju, }e }yjemy w 
kraju demokratycznym, bo ka}dy z naszych te} mieszkańców gminy Krobia mo}e, Szanowni 
Państwo z powodzeniem wygBaszać wBasną opini�, to jest my\l�, ta warto\ć dodana. Bo 
samorządowcem, samorządowcami jeste\my Szanowna Pani my wszyscy. Nie tylko 
Burmistrz, nie tylko Radni, nie tylko pracownicy, nie tylko czBonkowie danego stowarzyszenia. 
Wszyscy tworzymy samorząd, tak wi�c wszyscy mo}emy i mamy prawo nazywać si� 
samorządowcami. Zawsze Szanowni Państwo jest ten dylemat i problem mo}na powiedzieć, 
jak daleko Szanowni Państwo Urząd Miejski w Krobi ma promować dziaBalno\ć danego 
stowarzyszenia, danego klubu sportowego, danej organizacji pozarządowej, która na terenie 
naszego samorządu, Szanowni Państwo ma siedzib�, czy prowadzi dziaBania zgodnie ze 
swoim statutem. My si� staramy, tak my si� staramy te} i wielokrotnie na ten temat droga 
Pani rozmawiali\my, }eby te} te dziaBania, które te} są caBy czas publikowane, te} na  
poszczególnych komunikatorach spoBecznych, które te} czytam, które te} cz�sto lajkuje, o 
których cz�sto rozmawiamy spotykając si� te} w budynku, czy w budynkach budynku Urz�du 
Miejskiego, czy w budynkach, które Szanowni Państwo nale}ą Gminy Krobia, wi�c caBy czas 
staramy si� nie tylko, Szanowni Państwo zadbać o lepszą promocj� Stowarzyszenia 
Merkury. Ale te} Szanowni Państwo staramy si� traktować te} w sposób odpowiedni, 
sprawiedliwy, te} Szanowni Państwo wszystkie pozostaBe organizacje pozarządowe w 
zakresie promocji ich dziaBań. Ale my\l�, }e najlepszą promocją dziaBań jest wBasna 
promocja, te} poprzez tutaj te wszystkie narz�dzia, te wszystkie instrumenty, którymi 
Szanowni Państwo dysponuje dana organizacja. No bo Szanowni Państwo my nie 
umieszczamy  wyników meczy Krobianki Krobia, Zjednoczonych Pudliszek, SokoBa 
ChwaBkowa na naszych komunikatorach. Wiemy o tym, pami�tamy, lajkujemy, Szanowni 
Państwo te} te wyniki na tych komunikatorach spoBecznych, którymi dysponuje choćby jeden, 
czy drugi, trzeci klub sportowy i staramy si� Szanowni Państwo, te} w taki sposób do tego 
podchodzić. Wi�c zgadzam si� zawsze, }e promocja dziaBań ludzi, jak Pani to te} uj�Ba 
promocja dziaBań organizacji pozarządowych mo}e być na wy}szym poziomie. Co do tego 
sukcesu jak najbardziej te} gratuluj� i tak my\l�, }e wszyscy do tych gratulacji mo}emy si� 
przyBączyć, bo to jest kolejny sukces i te} ju} o tym wcze\niej rozmawiali\my w przerwie,  
Stowarzyszenia Merkury. Prosz� Państwa, tych sukcesów patrząc na dziaBalno\ć naszego 
samorządu, na dziaBalno\ć organizacji pozarządowych naprawd� jest du}o i si� z tego tytuBu 
cieszymy. Tak, doceniamy trójboistów, czy te} tutaj czBonkowie Stowarzyszenia Sportatu 
wygrywają Szanowni Państwo Mistrzostwa [wiata, Mistrzostwa Europy, reprezentują naszą 
Gmin� te} na szczeblu krajowym. Te} Szanowni Państwo zawsze mógBby prezes 
powiedzieć, }e gmina nie robi tego, nie promuje tych sukcesów w sposób, Szanowni 
Państwo wystarczający. Wi�c ja to te} rozumiem,  wi�c te} jak najbardziej tutaj uwa}am, }e 
zawsze mo}emy tą promocj� dziaBań  danego stowarzyszenia Szanowni Państwo i 
Szanowna Pani poprawić. Kwestia tego wstydu, o którym Pani powiedziaBa, tego nie 
doceniania w taki sposób wystarczający. Szanowni Państwo ja pozostawi� te} Państwu 
Radnym, te} mieszkańcom do oceny, bo Szanowni Państwo ja takiego poczucia wstydu nie 
mam. Staram si� te} doceniać dziaBalno\ć Stowarzyszenia Merkury od początku jego 
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powstania, czyli od pa{dziernika 2019 roku, bo zdą}yBem sobie sprawdzić kiedy powstaBo 
dokBadnie Stowarzyszenie. Wi�c to jest zawsze kwestia te} oceny na ile te dziaBania 
promocyjne Urz�du, czy samorządu gminnego mogą Szanowni Państwo być jeszcze 
bardziej skuteczne, je\li chodzi o oddziaBywanie, czy jeszcze bardziej mają doceniać sukcesy 
naszych organizacji, to zawsze b�dzie najbardziej dyskusyjne i trudno zmierzyć poziom tej 
promocji.   Zawsze jestem otwarty na to, }eby Szanowna Pani ta promocja nast�powaBa. Co 
do Szanowni Państwo tej naszej wspóBpracy, czy te} elementów, bo do wszystkiego te} na 
gorąco nie b�d� w stanie si� ustosunkować, bo notowaBem sobie te najwa}niejsze, mo}na 
powiedzieć fragmenty Pani wystąpienia. Ja si� zgadzam, }e wiele przyrządów, wiele 
narz�dzi, tak, pomocy dydaktycznych, które Szanowni Państwo Gmina Krobia pozyskaBa 
podczas aplikowania o \rodki wielu programów, nie tylko mówimy Szanowni Państwo o 
naszym MaBym Koperniku, czyli tym gBównym projekcie, który byB przez wiele lat realizowany. 
Ale Szanowni Państwo to byB te} projekt „Przygody z nauką”, gdzie te} nasze placówki 
o\wiatowe mogBy otrzymać te} te narz�dzia, te pomoce dydaktyczne, które są do dyspozycji 
te} dyrektorów tych placówek, pedagogów, pracowników. Ale Szanowni Państwo te} to 
wszystko zale}y od tego te} jak tutaj w danej szkole, danej placówce o\wiatowej ten program 
realizacji podstawy programowej, czy ten program nauczania b�dzie realizowany. To te} jest 
kwestia te} umiej�tnego korzystania, czasami woli, te} si� zgodz�, woli korzystania przez 
naszych pedagogów z tych}e, z tych}e pomocy. Wi�c czasami mo}e si� zdarzyć, }e te 
urządzenia mogą być pokryte kurzem, ale to te} Szanowni Państwo trzeba zwrócić uwag�, 
}e kadencja i ten okres realizacji projektu MaBego Kopernika Szanowni Państwo te} naBo}yB 
si� na okres pandemii, tak. My funkcjonowali\my jak doskonale te} wiecie prawie dwa lata, 
tak prosz� mi tutaj poprawić, tak prawie dwa lata w okresie nauki te} zdalnej. Wi�c siBą 
rzeczy wiele tych pomocy dydaktycznych, o których Pani wspomniaBa  nie mogBy być po 
prostu te} wykorzystane. Ale mówi�, to te} jest pewien argument, tak, ale te} je}eli takie 
mo}liwo\ci byBy, to te} si� zgodz�, bo o tym te} cz�sto rozmawiali\my z ró}nych przyczyn, to 
si� Szanowni Państwo nie odbywaBo. Co do tych innych w kwestii, które Pani te} poruszyBa w 
kontek\cie nie powieszenia tej mapy, nie promowania tej mapy, tak. To te} jak najbardziej, 
tak powiedziaBem wcze\niej to jest kwestia pewnych dziaBań, które zawsze mo}emy podjąć, 
je}eli czego\ nie podj�li\my, to nie wynikaBo z celowych dziaBań te} moich, czy pracowników, 
tak, }eby nie wiem komu\ zrobić na zBo\ć. Tylko Szanowni Państwo wynikaBo czasami te} z 
ograniczonych mo}liwo\ci te} czasowych, czy te} pewnych kwestii wynikających z pracy, 
którą te} Szanowni Państwo, jako samorządowcy, wszyscy jako pracownicy jednostek 
samorządowych mamy bardzo du}o do realizacji. Ale te} zawsze jestem otwarty, }eby 
pewne rzeczy te} naprawić i do pewnych rzeczy, je}eli taka wola caBy czas b�dzie wrócić. 
Wi�c te} ta forma promocji tych projektów, które Szanowni Państwo mi�dzy innymi 
Stowarzyszenie Merkury realizowaBo jest. Szanowni Państwo, Pani Kasia wspomniaBa te} o 
tej dotacji. Oczywi\cie przyznajemy, ogBaszamy konkurs  i oczywi\cie Stowarzyszenie w 
konkursie startuje i te \rodki w danej kwocie otrzymuje, tak jak te} to si� dzieje z pozostaBymi 
aktywnymi organizacjami prorządowymi na terenie naszego samorządu. A to nie są jedyne 
\rodki, o tym zresztą te} Pani Kasia powiedziaBa, które my przeznaczamy na wsparcie 
Stowarzyszenia Merkury, bo tych projektów naprawd� byBo du}o, te projekty zostaBy te} 
przez Panią Kasi� wymienione, choćby przy organizacji te} Dni Krobi i  otwarciu Wyspy 
Kasztelańskiej i realizacji tych projektów adresowanych do najmBodszych mieszkańców 
gminy, promocji. Tak jak Pani powiedziaBa jest ta promocja,  trzykrotna wkBadka do Biuletynu 
Gminy Krobia w danym roku. Dzisiaj te} korzysta Pani z narz�dzi gminnych, jest Pani w 
budynku gminnym, jest Pani na sesji Rady Miejskiej, promuje Pani te} dziaBalno\ć 
Stowarzyszenia, wi�c ta promocja te} ma miejsce w dniu dzisiejszym. Wi�c te} my\l�, }e 
warto o tym te} pami�tać, }e ta mo}liwo\ć te} jest. Te budynki Szanowni Państwo gminne 
one są wBasno\cią mieszkańców, nas, my jeste\my wBa\cicielami budynków. W kwestii 
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siedziby , no formalnie tak, to nazywamy  siedzibą budynek MaBego Kopernika, 
Stowarzyszenia no to te} cz�sto rozmawiali\my bardziej jest to miejsce, jest to budynek, czy 
są to budynki przede wszystkim do dyspozycji i tutaj Stowarzyszenie Merkury przede 
wszystkim korzystaBo w ostatnich latach z tego budynku i prosz� o tym te} pami�tać. A 
formalnie Szanowni Państwo, czy jest to siedziba, czy nie jest to siedziba, to je}eli co\ jest 
udost�pnione, my si� dogadujemy do tego, }eby Stowarzyszenie z tego korzystaBo, ale 
cz�sto tak si� zdarza, }e my naprawd� nie mamy tylko i wyBącznie danego pomieszczenia, 
które mo}emy przeznaczyć na funkcjonowanie danej organizacji, bo nawet ci harcerze o, 
których Pani wspomniaBa, za chwilk� b�dziemy si� te} z nimi spotykać, rozmawiać o 
wspóBpracy z naszym Stowarzyszeniem w zakresie promocji krótkofalarstwa, te} kwestia 
Klubu Krobianka Krobia, którzy są przerzucani z budynku do budynku czekając za budową 
stadionu, gdzie tam tą siedzib� tak naprawd� b�dą mieli. Wi�c tak naprawd� maBo jest 
organizacji pozarządowych, które mają swój wBasny kąt. To Szanowni Państwo jest 
uzale}nione mo}liwo\ciami lokalowymi samorządu, a Państwo mają takie miejsce, tak mają 
takie miejsce, z którego w wi�kszo\ci korzystacie wy. Szanowni Państwo realizacja Projektu 
Polaryzacji, Nauki, Innowacji i Edukacji, kilkuletniego projektu, tak wyjątkowego ze 
wszechmiar, w którym te} Pani i te} co najmniej dwie osoby, które są czBonkami 
Stowarzyszenia uczestniczyBy, jako Burmistrz podpisywaBem te} umow� zlecenia na 
wspóBprac� na zasadzie odpBatno\ci. Wi�c byBa to polaryzacja, którą te} oczywi\cie z pasją 
animatorzy,  czy to byli pedagodzy, czy pedagogami nie byli, nigdy z moich ust nie miaBo to 
znaczenia, tak, ani moich pracowników, czy kto\ jest pedagogiem czy nie. Zale}aBo na tym, 
}eby przede wszystkim ten projekt zrealizować i }eby te} nasze dzieci, nasza mBodzie}, nasi 
uczniowie mogli wBa\nie z tych narz�dzi instrumentów, które popularyzują tą nauk� za 
po\rednictwem eksperymentu, do\wiadczenia skorzystać. Wi�c tutaj od początku te}, ta 
mo}liwo\ć Pani, te} innym osobom, które dzisiaj są w Stowarzyszeniem Merkury zostaBa te} 
stworzona. Wi�c te} inwestowali\my i stwarzali\my uwa}am mo}liwo\ci rozwoju te} 
intelektualnego, rozwoju naukowego, obustronnego dla animatorów i te} dla odbiorców, czyli 
dla uczniów. Wi�c te} my\l�, }e warto o tym pami�tać, }e ta mo}liwo\ć caBa byBa. Co si� 
staBo dalej to wiadomo, te} robili\my wielokrotnie, my\l�, }e to te} nie jest dzisiaj forma i 
miejsce, }eby\my o tym rozmawiali, kto chciaB, a kto nie chciaB pracować, jakie warunki byBy 
stawiane. To Szanowni Państwo zawsze jest kwestia te} doboru zespoBu, doboru zespoBu. 
Ka}dy animator zawsze mówili\my wnosiB co\ ciekawego, wnosiB co\ wyjątkowego, miaB te} 
ró}ną osobowo\ć, ró}ny charakter, kto\ bardziej umiaB pracować w zespole, kto\ mniej umiaB 
w tym zespole te} pracować. Wi�c to jest Szanowni Państwo zawsze te} trudne, }eby 
stworzyć te} na lata, na te wszystkie 5 semestrów zespóB, który od początku do końca b�dzie 
mógB ze sobą te} realizować i wspólnie wypracowywać konspekty realizacji, mówi�, tego 
projektu. Wi�c to wszystko Szanowni Państwo i droga Pani byBo zale}ne te} od was, jako 
animatorów na ile wy sami  ze sobą b�dziecie chcieli ten projekt realizować. Ale zawsze my 
jako pracownicy starali\my si�, takie przynajmniej jest moje przekonanie i odczucie stworzyć 
wam jak najlepsze te} mo}liwo\ci finansowe, a te} mo}liwo\ci tej pracy w tym zespole, aby 
mówi� ten projekt te} dla dobra naszych najmBodszych mieszkańców byB realizowany. To jest 
my\l�, }e te} istotne Szanowni Państwo, o czym te} Pani Kasia powiedziaBa, projekt nie 
zostaB zrealizowany w peBni. Mieli\my 5 semestrów, zakończyli\my w poBowie 4 semestru te} 
przyczyn obiektywnych, bo tak jak powiedziaBem ta pandemia koronawirusa, która nam 
towarzyszyBa blisko 2 lata spowodowaBa systematyczne wydBu}anie i opó{nianie zakończenia 
tego projektu. Dodatkowo Szanowni Państwo  naBo}yBo si� nawet na brak realizacji wszystkie 
5 semestrów, naBo}yB si� remont budynku na Wyspie Kasztelańskiej, budynku 
administracyjnego, gdzie te} musieli\my znale{ć miejsce, }eby tak wa}ny WydziaB Spraw 
SpoBecznych w postaci Referatu Spraw  Obywatelskich, Szanowni Państwo, mógB 
funkcjonować blisko miejsca, blisko siedziby w kontek\cie dost�pno\ci wszystkim do 
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materiaBów, je\li chodzi nawet o wydawanie dowodów osobistych, czy ksiąg, które są w 
Urz�dzie Stanu Cywilnego. Wi�c tym sposobem Szanowni Państwo najbli}szym budynkiem 
byB to budynek MaBego Kopernika na Wyspie Kasztelańskiej, wi�c stąd siBą rzeczy nie 
mogli\my te} dokończyć co najmniej tego semestru 4  \wiatBo,  a być mo}e rozpocząć 
semestr 5, czyli geologi�, geografi� i ziemi�.  Wi�c to są Szanowni Państwo te} obiektywne 
przesBanki, które spowodowaBy to, }e tego projektu nie mogli\my do końca zrealizować. Czyli 
te} jak powiedziaBem Stowarzyszenie korzysta z budynków gminnych, te} my pokrywamy 
koszty eksploatacji tych}e budynków, te} w tych projektach dodatkowo te} finansowo 
uczestniczymy, jako samorząd te} gminny. Naprawd� ja tutaj nigdy Szanowna Pani nie 
liczyBem tak jakie są roczne koszty funkcjonowania danego Stowarzyszenia i nie chciaBbym 
tego naprawd� robić, nie chciaBbym robić takich wyliczeń Szanowni Państwo, bo my w jaki\ 
sposób te} powinni\my do siebie mieć zaufanie, tak. Ja wiem, }e zawsze te oczekiwania 
Państwa mogą być inne i tu si� mo}emy ró}nić, my nie musimy si� ze wszystkim zgadzać, 
ale wa}ne, }e rozmawiamy, bo nie powinni\my si� ze wszystkim zgadzać. Z Państwem 
Radnymi te} na komisjach te} si� pozytywnie kBócimy,  }eby jak najlepiej zadanie na  rzecz 
naszych mieszkańców realizować. Ale Szanowni Państwo jeszcze nie trzeba te} brać to pod 
uwag�, }eby\my te} byli ostro}ni je\li chodzi o przekazywanie te} informacji opinii publicznej, 
bo te} czasami te fakty, które nam si� wydają faktami obiektywnymi czasami mogą 
powodować, }e druga strona tak jak teraz ja, moi pracownicy mo}emy mieć inne zdanie, je\li 
chodzi o tą wspóBprac�, o której Pani te} powiedziaBa. Ja si� z wieloma rzeczami zgadzam w 
kontek\cie wykorzystania w lepszy sposób tej pomocy dydaktycznej, o których Pani 
powiedziaBa. To jest dla nas du}e zadanie, to jest te} du}e wyzwanie, te} dla pedagogów, 
którzy te} na tej sali mi�dzy innymi są obecni, dla nich, dla naszych pracowników, bo 
wszystkim nam te} zale}y, }eby lekcja w szkole byBa lekcją ciekawszą, nie byBa lekcją nudną, 
gdzie te} uczniowie patrzą po 15 minutach na zegarek. To te} Szanowani Państwo dzisiaj 
zale}y od kadry, którą dzisiaj w tym systemie o\wiaty wychowania, z tymi wieloma 
problemami mamy. Te} Szanowni Państwo jest kwestią pewnego te} obiektywnego 
ocenienia tej sytuacji, która obecnie w polskiej szkole ma miejsce. Wi�c Szanowni Państwo, 
na koniec Pani zakończyBa, }e macie potencjaB, jako czBonkowie Stowarzyszenia, }e ja mam 
potencjaB, mam ludzi, a zostaBy mi budynki, }e nie ma miejsca. Przepraszam nie mam 
potencjaBu, raczej potencjaB macie, miejsce mam ludzi, a zostaBy mi tylko dwa budynki. Nie 
zostaBy mi dwa budynki, nie zostaBy nam dwa budynki, bo droga Pani ja nigdy nie mówi� w 
liczbie pojedynczej, mówi� w liczbie pojedynczej jak mam problemy rozwiązać, a jak są 
sukcesy Szanowni Państwo, albo są przedsi�wzi�cia, które wymagają wspóBpracy to zawsze 
staram si� mówić w liczbie mnogiej. Wi�c nie zostaBo nam, czy mi, tylko dwa budynki, tak, 
tylko Szanowni Państwo przede wszystkim od nas wszystkich zale}y jak wy te}, jako 
czBonkowie Stowarzyszenia z tym potencjaBem, z tymi planami chcecie te} z tego mienia 
wspólnie z nami pracownikami Urz�du, z Państwem Radnymi wspóBpracować, }eby ten 
wspólny potencjaB i te miejsca, budynki Szanowna Pani wykorzystać. Wi�c ja jestem caBy 
czas otwarty do wspóBpracy. Jak najbardziej cz�\ć tych artykuBów, które te} w zakresie 
wzajemnej poprawy tej wspóBpracy przyjmuj� i my\l�, }e tym co Pani zakończyBa jest Pani 
otwarta na tą wspóBprac� z 2024 rokiem, wi�c my\l�, }e tutaj te} spotkamy si� niedBugo i 
dalej tą wspóBprac� na przyszBy rok ju} po bud}ecie, który zostaB kilkana\cie minut temu 
uchwalony razem opracujemy. Dzi�kuj� bardzo 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Prosz� 
Radny Gembiak. 
Radny SBawomir Gembiak: 
Pani Kasiu, na Pani r�ce i na r�ce wszystkich uczestników, czBonków Stowarzyszenia 
Merkury skBadam ogromne gratulacje za ten sukces, nie tylko za ten sukces. No jest to wielka 
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sprawa i na pewno jeste\cie dumni z tego, ale my  te} jeste\my z tego dumni. Jestem 
nauczycielem, tak jak Pani wie i tak wszyscy tu wiedzą no i w czasie pracy si� dzieje 
mnóstwo. Mi�dzy innymi te} organizowaBem nauk� pBywania i pozalekcyjną, poza szkolną. 
Dla mnie najwi�kszą nagrodą nauki pBywania byBo gdy  jeden z rodziców, który podszedB do 
mnie, gdzie\ tam zupeBnie na uboczu i podzi�kowaB za to, }e dziecko, moje dziecko oswoiBo 
si� z wodą. Nie nauczyBo si� pBywać, tylko oswoiBo si� z wodą po rocznym cyklu pBywania. 
Dla mnie nie jest najwi�kszą nagrodą uzyskanie dyplomu, pucharu, medalu, nagroda 
pieni�}na, tylko wBa\nie te sBowa rodziców. I w rozmowach ze spoBeczeństwem wielokrotnie 
sByszaBem o Stowarzyszeniu Merkury o ich osiągni�ciach i wspaniaBej pracy. To jest dla was 
najwi�ksza nagroda. MówiBa Pani, }e Pani nie oczekuje tu odpowiedzi. No niestety na to Pani 
wystąpienie musz� si� ustosunkować. No nie jest prawdą, }e tutaj organizacje pozarządowe 
mają swoje siedziby na wBasno\ć. PosBu}� si� tylko jednym przykBadem Klubu Krobianka 
Krobia, który od wielu, wielu lat zmaga si� z tym problemem, ale caBy czas dziaBają. Tam te} 
są wolontariusze, ludzie, którzy za to nie pobierają pieni�dzy, pracują caBy czas. Trenerzy, 
sprz�ty sportowe, caBy czas borykają si� z tym problemem i caBy czas u}ywając swoich 
samochodów, }eby przewie{ć piBki, sBupki  i tak dalej i tak dalej nie tylko samochodami ale i 
rowerami. Nie wiem czy mo}na powiedzieć, }e niestety, ale my\l�, }e jedną z zalet wBa\nie 
ludzi zaanga}owanych w stowarzyszeniach, organizacjach  pozarządowych, w klubach, w 
grupach spoBecznych, czymkolwiek, jedną z zalet jest wBa\nie caBy czas kombinowanie, 
my\lenie o tym jak zrobić, }eby przygotować mBodzie}, }eby zapalić mBodzie} do tego. 
Jednym z zadań Stowarzyszenia Merkury jest wBa\nie zapalić mBodzie} do nauki. Nigdy nie 
b�dzie tak, }e b�dziecie mieli mnóstwo pieni�dzy i super \rodki i super budynki, super 
siedziby, }e b�dzie wszystko Badnie, elegancko, }e na ka}de zaj�cia pójdziemy i wszystko 
b�dzie Badnie przygotowane, otwieram szafk�, wchodz� i robi� i tak dalej i tak dalej. Nigdy 
tak nie b�dzie i z tym problemem trzeba si� zawsze borykać, zawsze, jak tylko b�dzie si� w 
tym, w tej kwestii dziaBać. Dotacje, dotacje są ró}ne, no chciaBoby si� dostać. Kluby sportowe 
w naszej gminie te} caBy czas liczą na wi�ksze dotacje, ale to jest tylko tak, jak Pan Burmistrz 
zresztą dzisiaj to wspomniaB jest to wsparcie, nie finansowanie do peBna w 100%, jest to tylko 
wsparcie, na tym to polega. Wracam do tego, co poprzednio powiedziaBem,  trzeba si� caBy 
czas starać i szukać \rodków na funkcjonowanie, mimo tego, }e si� zdobywa wspaniaBe 
nagrody. Nagroda nie jest tym, }e ju} mamy wszystko pozaBatwiane i teraz tylko b�dzie z 
górki, niestety nie. Podkre\lam, }e sukces jest niesamowity i doceniam ja osobi\cie, nie chc� 
tu za nikogo mówić, ale pewnie wszyscy doceniają waszą prac� i gratulujemy. Odnios� si� 
teraz do projektu MaBy Kopernik. Mieli\my spotkanie o ile pami�tam dobrze na fosie, na 
wyspie w tym budynku pi�knym odnowionym, odrestaurowanym i tam dyskutowali\my na 
temat MaBego Kopernika. Tam wypowiedziaBem swoje zdanie, }e ten projekt, najwi�kszym 
mankamentem dla mnie tego projektu, ale to nie tylko tego projektu jest wBa\nie biurokracja,  
czyli mnóstwo papierów, ale to jest tak jakby na uboczu. Natomiast byBem na zaj�ciach 
promujących te zaj�cia, ten projekt MaBego Kopernika. Przykro mi powiedzieć, ale z tych 
zaj�ć wyszedBem nie usatysfakcjonowany. Zaj�cia promujące projekt MaBy Kopernik, zaj�cia 
promujące mające popularyzować nauk� w\ród naszych dzieci niestety mnie, zaj�cia mające 
popularyzować nauk� nie zach�ciBy, mnie jako osoby dorosBej, być mo}e dzieci. ByBem na 
wielu zaj�ciach jako opiekun i byBy ró}ne zaj�cia, ale to jest wpisane w jakiekolwiek projekty, 
które si� odbywają w szkole, to jest wpisane w zaj�ciach, które si� odbywają na boiskach 
piBkarskich, halach i tak dalej. Są treningi bardzo Badne, super przygotowane, są trenerzy, 
którzy pracują, są trenerzy, którzy nie pracują, tak samo nauczyciele, ka}da grupa 
spoBeczna. I tak samo tutaj mo}na być niezadowolonym, ale ja uwa}am, }e je}eli byBy 
problemy z wykBadowcami w tym projekcie MaBym Koperniku, bo do tego zmierzam, no to 
powinny odbyć si� dyskusje, rozmowy po to, }eby to ulepszyć. Na tym etapie nie mo}na si� 
obra}ać i rezygnować. Bardzo mi przykro teraz te} to co powiem, }e powiem tak, ale 
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uwa}am, }e nie tylko dwie osoby, które Pani wymieniBa decydowaBy o jako\ci tego projektu i 
po waszym odej\ciu ten projekt straciB na znaczeniu, bo ja znam wiele osób, które w tym 
projekcie funkcjonowaBy, pracowaBy i te osoby naprawd� dawaBy z siebie mnóstwo wysiBku, 
mnóstwo zaanga}owania i te} odeszBy. Nie dlatego, }e im si� to nie podobaBo, ale byBo wiele 
innych czynników. W ka}dym projekcie, w ka}dym przedsi�wzi�ciu w pracy z lud{mi zawsze 
wyst�pują problemy. Zawsze są ludzie,  którzy są mniej lub wi�cej zaanga}owani. Naszym 
}yczeniem byBoby, }eby w takim projekcie jak byB MaBy Kopernik, w takim Stowarzyszeniu jak 
jest Stowarzyszenie Merkury znale{li si� ludzie, którzy pBon�liby ogniem, }eby zapalić innych. 
|ycz� du}o sukcesów i }ycz� dobrej pozytywnej wspóBpracy Stowarzyszenia Merkury z 
Gminą Krobia. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Radny. Tu Radny Perdon zgBaszaB si�, a pó{niej Pan Wiceburmistrz.  
Radny Krzysztof Perdon: 
Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu. Pani Kasiu. Powiem szczerze mam bardzo 
mieszane uczucia po wysBuchaniu Pani wystąpienia, bo z jednej strony ogromnie si� ciesz�, 
}e absolwenci naszego ZespoBu SzkóB są tak aktywni, odnoszą takie sukcesy i gratuluj� wam 
tego. Ale z drugiej strony uwa}am, }e niepotrzebnie Pani powiedziaBa o tym, }e odbywają si� 
zaj�cia, chocia} to jest fakt, ale odebraBem to jako zarzut. Z mojej informacji wynika, }e nie 
kolidują te zaj�cia z pracą z zaj�ciami Stowarzyszenia Merkury i troch� mi jest smutno, }e 
byBa absolwent nie widzi potrzeby stworzenia takich warunków dla swoich mBodszych 
kolegów, aby im zapewnić bezpieczeństwo i ograniczyć ewentualną zmianowo\ć.  Ja 
mogBem nie wyst�pować do organu prowadzącego, czyli do Powiatu do Pana Burmistrza z 
wnioskiem i zorganizować zaj�cia do godziny 18:00. Tylko wtedy nakBadają si� inne 
problemy, chciaBem tego uniknąć. Nieskromnie powiem, }e najlepszy w tym co robiB byB 
dyrektor Bem w ukBadaniu planu, ja próbuj� mu dorównać, wydaje mi si�, }e bardzo dobrze, 
ale niech mi Pani wierzy, nie da si� przy tej bazie lokalowej wszystkich zaj�ć w tym roku 
szkolnym przeprowadzić w naszej szkole. I to jest tylko w tym roku, a nast�pny rok ju} b�dzie 
lepiej. I tu w tym miejscu chciaBbym publicznie gorąco podzi�kować tym wszystkim, którzy 
umo}liwili to, }e w naszej szkole nie ma zmianowo\ci. Panu Burmistrzowi, Panu Dyrektorowi 
i mojemu organowi prowadzącemu, bo taką zgod� na zaj�cia w innej lokalizacji wydaB. Tyle z 
mojej strony. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo.  
Radny Krzysztof Perdon: 
Szkoda tylko, bo miaBem jeszcze jedną rzecz, szkoda Pani Kasiu, }e te informacje o jaki\ 
problemach nie wpByn�By do Komisji O\wiaty, do Komisji naszej bran}owej. Mogliby\my to 
przedyskutować, bo ja dzisiaj troszeczk� czuBem si� zaskoczony. Nie mam takiej peBnej 
wiedzy, }eby z Panią na ten temat dyskutować. Szkoda }e nie wpByn�By te uwagi do 
przewodniczącej Komisji O\wiaty. Mogli\my si� spotkać przedyskutować, a mo}e by si� 
udaBo wypracować jakie\ inne rozwiązania, które by zadowalaBy wszystkie strony. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Prosz� bardzo. Pan Wiceburmistrz. 
MichaB Listwoń Wiceburmistrz Krobi : 
Szanowni Radni. Szanowni Państwo. DosBownie jeszcze kilka zdań chciaBbym dorzucić, 
aczkolwiek tu ju} du}o wątków padBo, z którymi si� zgadzam w odpowiedziach Radnych i 
Burmistrza, Burmistrza caBkowicie oczywi\cie. Szanowni Państwo chc� powiedzieć o jednej 
rzeczy dosyć trywialnej, ale istotnej.  Zawsze jest tak, }e Batwiej jest oceniać po fakcie, czy po 
realizowaniu jakiego\ zadania, ni} w trakcie, a jeszcze trudniej, kiedy si� jest na etapie 
tworzenia zr�bów danego przedsi�wzi�cia, czyli si� pewną koncepcj� tworzy. Tak wBa\nie 
byBo z MaBym Kopernikiem, bo do tego miejsca chce si� odnie\ć. Jak tworzyli\my zaBo}enia 
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MaBego Kopernika to mieli\my do czynienia z dwoma wa}nymi segmentami tego projektu. 
Infrastrukturalnym, cz�\ć z Państwa to doskonale pami�ta, czyli przebudowa i nadanie }ycia 
nowym obiektom, które funkcjonowaBy, zdegradowanym. A drugi, to jest komponent 
edukacyjny. I my to musieli\my stworzyć od zarania. Nie byBo wtedy Stowarzyszenia 
Merkury, rozmawiali\my co prawda z dyrektorami, szukali\my koncepcji do tego. Oczywi\cie 
mo}na byBo powiedzieć, czy ona dzisiaj speBniBa oczekiwania i co jest miarą sukcesu, tak, bo 
równie} te same pytania mogliby\my odnie\ć do innego obszaru }ycia. Ja powiem tak, ja si� 
spotykaBem z opiniami zarówno negatywni, ale te} bardzo budowaBy te opinie, które 
wskazywaBy, }e dzieci si� sporo nauczyBy, zach�ciBy, pobudziBy swoją ciekawo\ć. To jest 
centrum, które ma wBa\nie wzbudzać ciekawo\ć dzieci. Kolejny wa}ny element, przewin�Bo 
si� naprawd� szereg ciekawych osób animatorów. ByBy te} osoby, które si� nauczyBy 
animacji wBa\nie w tym miejscu. Mo}na powiedzieć, czy to nie jest sukces MaBego 
Kopernika?   To jest jak inkubator. Inkubator tworzy pBaszczyzn�, miejsce do tego, aby 
nabywać pewne kompetencje, uczyć si� i pó{niej i\ć swoją \cie}ką, je\li kto\ chce prawda. I 
MaBy Kopernik takim chcąc nie chcąc inkubatorem zostaB. Ja równie} si� ciesz� z sukcesu 
Stowarzyszenia, bo to jest te} przykBad na to, }e Gmina Krobia takie miejsce potrafiBa 
wygenerować, takie Stowarzyszenie powstaBo, w Gminie Krobia powstaB MaBy Kopernik i z 
tego nale}y si� cieszyć. Natomiast chc� zwrócić uwag� na jedną rzecz. MaBy Kopernik to nie 
jest rozdziaB zamkni�ty, to jest rozdziaB otwarty. My byli\my w re}imie projektu unijnego, ten 
projekt miaB swój początek, miaB swój koniec, miaB pewne zaBo}enia i dzisiaj mo}emy mówić o 
do\wiadczeniach, które mamy i mo}emy wnioski wyciągać na ró}ny sposób i to trzeba 
zrobić. Ale to nie oznacza, }e on nie ma swojej przyszBo\ci. Zresztą niedawno te} 
skBadali\my na kolejny projekt na realizacj� dziaBań mi�dzy innymi te} zahaczający 
aktywno\ć MaBego Kopernika, wi�c na pewno tych mo}liwo\ci dziaBań b�dziemy poszukiwać. 
Ale bardzo wa}ny wątek, który chciaBbym i tym zakończ� podkre\lić, }e funkcjonuje bardzo 
maBych spoBeczno\ci mieszkańców. Tak jak Państwo zobaczycie te} laureatów z poprzednich 
lat i to znakomite grono, w którym Stowarzyszenie byBo to tam są konsorcja uniwersytetów, 
dziaB edukacji, ogrodu botanicznego w Poznaniu, przywoBaBem w Poznaniu. To są instytucje, 
które funkcjonują kilkadziesiąt niektóre nawet lat. My tworzyli\my to od podstaw, od początku 
i to jest nasz baga} do\wiadczeń, ale od początku zakBadaB nam jeden cel, }e my musimy 
dziaBać na zasadzie wzajemnej wspóBpracy i umiej�tno\ci wspóBpracy, bo takiej instytucji o 
takim potencjale, jak przed chwilą  wymieniBem, nie stworzymy. Dlatego to jest istotne, 
}eby\my nauczyli si� na bazie MaBego Kopernika szukać tych pasjonatów i zarazić ich do 
realizacji dziaBań z najmBodszymi. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo. Czy kto\ z Państwa Radnych jeszcze chce zabrać gBos? Prosz� Państwa ja 
spróbuj� podsumować, natomiast nie chciaBbym tutaj si� wypowiadać ju} szerzej i 
odpowiadać, te} jako przedstawiciel organizacji pozarządowej na pewne kwestie, które Pani 
Kasia poruszyBa. Oczywi\cie doceniam to co Stowarzyszenie Merkury robi bo, te} dziaBając w 
Stowarzyszenie dziaBamy dla ludzi i jak kto\ to docenia gdzie\ na zewnątrz to jest to jest 
szczególnie miBe dla samych organizujących te inicjatywy, ale te} i my\l� szczególnie to co 
kolega SBawek powiedziaB dla tych, którzy biorą udziaB w tych inicjatywach i my\l�, }e 
powinni\my szczególnie przez pryzmat tych odbiorców patrzeć na nasze dziaBania, patrzeć 
zespoBowo, patrzeć na to, }e stanowimy przy ka}dym dziaBaniu, tak jak chocia}by  w tej 
Radzie, tak jak w tych stowarzyszeniach, których dziaBamy zespóB. I my\l�, }e to jest  taka 
konkluzja, która nam powinna przy\wiecać. Natomiast ja podsumowując te} ju} tutaj jako 
przedstawiciel Rady Miejskiej na pewno wa}ne jest to, co kolega Krzysztof powiedziaB, }eby 
wszelkiego rodzaju propozycjami, uwagami, które te} organizacje pozarządowe, to ju} nawet 
nie chodzi o samo Stowarzyszenie Merkury, natomiast te} inne organizacje na terenie gminy 
Krobia funkcjonujące, }eby te} zgBaszać si� do Rady Miejskiej rozmawiać i próbować 
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rozwiązywać pewne kwestie, bo niekoniecznie publiczne dyskusje sBu}ą pewnym 
rozwiązaniem, czas potrzebny jest na pewne analizy, przemy\lenia. My\l�, }e to wtedy 
przynosi na pewno lepsze efekty. Szanowni Państwo. Pani Kasiu krótko prosz� ad vocem, 
aby\my tutaj nie przedBu}ali.  
Katarzyna Aabęda mieszkanka Krobi: 
Drodzy Państwo dzi�kuje z uzyskane odpowiedzi. Mogliby\my tutaj stać jeszcze godzin� i 
dyskutować w temacie MaBego Kopernika, tego, czy konieczne byBy, czy my jeste\my dalej w 
Stowarzyszeniu, które tylko liczy na nagrody, a nie b�dzie dalej, osiądzie na laurach i tak 
dalej.  My\l�, }e tak sobie po prostu przemilcz� i my\l�, }e w 2024 roku ta wspóBpraca 
b�dzie wzorowo przebiegaBa pomi�dzy nami. My z naszej strony doBo}ymy wszystkich starań 
do tego, }eby tak byBo. My\l� }e z Państwa strony równie} takie zobowiązania otrzymam. 
Dzi�kuj� bardzo.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo. Szanowni Państwo, czy kto\ jeszcze chce zabrać gBos? Nie widz� 
zgBoszeń. W związku z tym jeszcze na koniec chciaBbym oczywi\cie w imieniu Rady Miejskiej 
oraz Pana Burmistrza i urz�dników Ratusza oraz jednostek gminnych przekazać }yczenia 
\wiąteczne Szcz�\liwego Nowego 2024 Roku, zdrowia, pomy\lno\ci i speBnienia wszelkich 
celów, które Państwo sobie zakBadacie, te} refleksji nad tym co w poprzednim mijającym 
wBa\nie roku miaBo miejscem. My\l�, }e b�dzie te} du}o materiaBów do przemy\leń podczas 
\wiąt, no i spokoju przede wszystkim, bo ten spokój nam dzisiaj wraz ze zdrowiem powinny  
towarzyszyć, powinny nam sBu}yć dla osiągania zakBadanych celów .To tyle z tej mojej 
strony. 
 
21. Zakończenie. 
Dzi�kuj� dzisiaj wszystkim Państwu Radnym za podj�te uchwaBy, Państwu, którzy \ledzili 
nasze obrady za uwag�, wszystkim osobom, które przygotowaBy sesj� dzi�kuj� tak}e. 
Zamykam LXVIII sesj� Rady Miejskiej. Dzi�kuj�. 
  
ProtokóB sporządziBa : 
Aurelia Sikorska 


